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Duch národa žije v piesni 
Ňou sa vznáša k výšinám 
Kto  tej piesni cestu kliesni 
Sláva mu, nech  žije nám! 

Nápis na v Učiteľskom ústave Trenčianske Teplice 
++++++++++++++++++++++++ 

- 9. februara o 17:00 Vas pozyvame na prezentaciu knihy p. Milana Zemka „Obcan, 
spolocnost, narod v pohybe slovenskych dejin“.  Prezentaciu moderuje p. Frantisek 
Novosad. Udalost si mozete pozriet aj na  www.infonet.tv Na www.bih.sk, Frantisek 
Novosad, Egon Gal, Samuel Abraham, Bratislavsky institut humanizmu (BIH) v sidle 
BISLA (Bratislavska medzinarodna skola liberalnych studii) Adresa: Grosslingova 53, 
miestnost Christian Johnson 

++++++++++++++++++++++++ 
- 10. februára 2011 (štvrtok) o 15.00 hod. v budove Filozofického ústavu SAV na 
Klemensovej ul. 19,  v zasadacej miestnosti č. 94 (4. poschodie), Diskusia Postsekulárna 
spoločnosť, prof. Václavom Bělohradským PhD.  (Univerzita Terst, Taliansko) 

++++++++++++++++++++++++ 
- 12.februára 2011 o 10.00 hod. Slavnostná omsa vo farskom kostole v Senci, na zaciatok 
putovania relikvie. Hlavny celebrant je Mons. Stanislav Zvolensky, bratislavsky 
arcibiskup – metropolitan.  
Dalsie informacie o sv. Cyrilovi a Metodovi su na stranke www.knazi.sk 

++++++++++++++++++++++++ 
- 14. 2. 2011 o 18:30 hod. v Evanjelizačnom centre QUO VADIS Farnosti Najsvätejšej 
Trojice, Hurbanovo námestie v Bratislave.  Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

++++++++++++++++++++++++ 
- 15.2.2011 Dovoľujem si Vás pozvať na odborný seminár, Budúcnosť sociálne 
odkázaných  a demontáž sociálneho štátu. Po seminári sa uskutoční členská schôdza. 
Miesto konania: študovňa strediska o Rade Európy - Klariská 5, Bratislava 

Program:  
1.  úvodné slovo: doc. PhDr. Zuzana Palovičová, CSc. 
2.  diskusia 

Budúcnosť sociálne odkázaných občanov a demontáž sociálneho štátu 
Zuzana Palovičová 
(anotácia) 
Predmetom prednášky bude poukázať na  postavenie zdravotne ťažko postihnutých 
občanov odkázaných na sociálne služby  v našej spoločnosti. Prvá časť prednášky bude 
venovaná dopadu  novely zákona o sociálnych službách, ktorá  vnáša trhový princíp do 
sociálnych služieb, na prijímateľov sociálnych služieb.  Analyzovať budeme, či novela 
reálne umožní, aby si občan odkázaný na sociálne služby mohol v konkurenčnom 
prostredí slobodne zvoliť poskytovateľa sociálnej služby, to je, či má reálne právo voľby, 
alebo novela môže viesť k špecifickým druhotriednym službám pre tých, ktorí sú príliš 
chudobní na to, aby boli zákazníkmi sociálnych služieb a mohli vykonávať výber. 
Zároveň načrtneme kľúčové problémy poskytovania sociálnych služieb, ktoré v novele 



ostali mimo pozornosti. Jedným  z  nevyriešených problémov je problém finančného 
zabezpečenia sociálnych služieb  pre znevýhodnených občanov. Na základe analýzy 
súčasných neoliberálnych koncepcií načrtneme, aké riešenia v tomto smere ponúka 
neoliberalizmus a aké sú  jeho praktické konzekvencie. 
Organizačný poriadok  Futurologickej spoločnosti na Slovensku 
I. Úvodné ustanovenie 
Názov: Futurologická spoločnosť na Slovensku (skratka FSS) 
Sídlom FSS je Bratislava a pôsobí na celom území SR. 
II. Právne postavenie FSS 
1. FSS je sekciou „futurológia“ Slovenského komitétu pre vedecké riadenie (ďalej 
SKVR), ktorý je organizačnou zložkou Zväzu slovenských vedeckotechnických 
spoločností.  
2. FSS sa v plnom rozsahu riadi Stanovami SKVR. 
3. FSS používa adresu SKVR, Koceľova 15, 81594 Bratislava. IČO 22665366.  Číslo 
účtu vo VÚB 115734-012/0200, VS: 555. Pri každej operácii v rámci účtu treba uviesť 
variabilný symbol FSS. 
III. Poslanie,  ciele  a činnosť FSS 
1. FSS napĺňa poslanie SKVR prostredníctvom organizovania  odborných činností. 
Zaoberá sa koncipovaním a riešením problémov budúcnosti v najširšom zmysle. Hlavnou 
úlohou FSS je futurologická osveta, t.j. šírenie anticipatívneho myslenia vo verejnosti. 
Túto úlohu napĺňa vo vzťahu k odbornej verejnosti organizovaním odborných seminárov 
resp. konferencií, vo vzťahu      k širšej verejnosti podujatiami s účasťou  laickej 
verejnosti a prispievaním do masových médií, vystupovaním v rozhlase a televízii. 
2. Osobitné postavenie má webová stránka futurologia.sk, ktorej časť priamo spravuje 
FSS a           k obsahu stránky prispievajú odborní garanti z radov členov FSS. Medzi 
správcom wstránky (OZ veda.sk) a FSS je zmluvný pomer, za ktorý  zodpovedá výbor 
FSS. 
3. Z rozhodnutia členskej základne alebo výboru môže FSS podľa svojich možností 
vykonávať aj ďalšie činnosti, ako je vydávanie Almanachu FSS, výskumno-aplikačné 
projekty, podiel na pedagogickej činnosti  a poradenské služby v oblasti štúdií 
budúcnosti. 
4. Na rôzne druhy aktivít si môže FSS vytvárať odborné pracovné skupiny, ktoré 
podliehajú výboru FSS. Tieto skupiny môžu disponovať vlastným štatútom, ktorý bol 
schválený výborom FSS. 
5. Na aktivitách FSS môžu participovať aj nečlenovia FSS, pokiaľ budú konať v súlade 
so Stanovami SKVR a týmto Organizačným poriadkom FSS.  
6. Na podporu svojich činností FSS usiluje o získanie sponzorov 
7. FSS usiluje o spoluprácu s inými organizáciami s podobným zameraním, v prvom rade                
s Občianskou futurologickou spoločnosťou v Prahe, ktorej bola do roku 1993 súčasťou. 
IV. Členstvo 
1.Členom FSS sa môže stať každý občan alebo cudzinec s trvalým pobytom na území SR 
starší 15 rokov, ktorý má záujem o štúdium budúcnosti a vôľu sa podieľať na niektorej z 
činností FSS.  
2. Podľa Stanov SKVR  je vstup do FSS súčasne vstupom do SKVR. 
3. Členom SKVR a jeho sekcie-FSS sa záujemca stáva po vyplnení prihlášky a jej 
zaregistrovaní výborom FSS. 



4. V nadväznosti na Stanovy SKVR  výbor FSS rozhoduje  o platení členských 
príspevkov. Zaregistrovaný záujemca sa  stáva sa členom po zaplatení stanoveného 
členského na príslušný rok.  
5. Člen FSS môže byť členom iných organizácií s podobným poslaním, ktoré vykonávajú 
činnosť na území SR alebo iných medzinárodných futurologických organizácií. Členstvo 
v uvedených organizáciách je člen (záujemca o členstvo) povinný oznámiť predsedovi 
FSS. 
6. Členstvo zaniká neplnením členských povinností v zmysle hrubého porušenia Stanov 
SKVR       a tohto Organizačného poriadku FSS  alebo na vlastnú žiadosť, členstvo sa 
pozastavuje pri nezaplatení členského na príslušný rok. O ukončení členstva rozhoduje 
výbor FSS, ak by išlo          o člena výboru (kontrolóra) rozhoduje členská schôdza.  
7. Okrem riadnych členov eviduje FSS aj sympatizantov. Sympatizant môže z vlastnej 
vôle zaplatiť prípadný sponzorský príspevok na daný rok vo výške stanoveného 
členského. 
8. Dokladom o členstve vo FSS/SKVR je členský preukaz, podpísaný predsedami FSS a 
SKVR. 
9.Výbor FSS môže za významné a trvalé zásluhy udeliť čestné členstvo vo FSS. 
10. Čestným predsedom FSS je jej prvý predseda Ing. Michal Majtán, PhD. 
V: Orgány FSS 
1. Orgány FSS sú členská schôdza, výbor, kontrolór, odborné pracovné skupiny. 
2. Členská schôdza je zhromaždením členov FSS, ktoré zvoláva výbor FSS najmenej raz 
za tri roky. O zvolanie členskej schôdze môže iniciatívne rozhodnúť v zmysle Stanov 
SKVR najmenej jedna tretina členov. Členská schôdza je uznášaniaschopná, ak je 
prítomná nadpolovičná väčšina členov, rozhodnutia prijíma jednoduchou väčšinou 
prítomných členov.  
3. Členská schôdza rozhoduje o zmenách Organizačného poriadku FSS, schvaľuje 
výročnú správu FSS, rozpočet, volí predsedu, členov výboru FSS a kontrolóra FSS. 
4. Funkčné obdobie výboru FSS je v zmysle Stanov SKVR tri roky. Výbor FSS zvoláva 
predseda najmenej dvakrát za rok. 
5. Minimálny počet členov výboru je päť, počet členov výboru je podmienený počtom 
členov FSS. Výbor FSS na návrh predsedu volí podpredsedu a tajomníka (hospodára), 
prípadne ďalšie funkcie. V prípade rovnosti hlasov vo výbore alebo na členskej schôdzi 
rozhoduje hlas predsedu.  
6. Do funkcie predsedu, člena výboru alebo kontrolóra môže byť zvolený každý člen FSS                
s prihliadnutím na článok 7. O spôsobe volieb rozhoduje volebná členská schôdza. V 
prípade, že nie je viac kandidátov na jednu funkciu, je voľba verejná. Ak sa rozhoduje z 
viacerých kandidátov, je voľba tajná.  
7. Do funkcií vo FSS nemôže kandidovať ani byťzvolený funkcionár inej organizácie s 
podobným zameraním, ktorá vykonáva činnosť na území SR, z dôvodu možného 
konfliktu  záujmov. Toto ustanovenie nebude platiť, ak dôjde k zmluvnej dohode o 
spolupráci medzi FSS a inou podobnou organizáciou v rámci SR. 
8. Plán činnosti FSS musí byť prerokovaný vo výbore FSS 
VI. Záverečné ustanovenie 
O zániku FSS alebo jej zlúčení s inou organizáciou rozhoduje členská schôdza 
kvalifikovanou t.j. dvojtretinovou väčšinou prítomných členov a toto rozhodnutie oznámi 
predsedovi SKVR.              O vysporiadaní záväzkov a majetku rozhodne výbor FSS a 



toto rozhodnutie potvrdí členská schôdza jednoduchou väčšinou. Prípadné záväzky FSS 
prechádzajú na právny subjekt, t.j. na SKVR. 
Organizačný poriadok FSS bol schválený členskou schôdzou dňa__________ 
podpis – predseda FSS                                                            podpis – kontrolór FSS 
 

http://zachranmevedu.sk/ 
++++++++++++++++++++++++ 

ELEKTROTEC 2011 

ktoré sa uskutoční dňa 22. 2. 2011, 
v aule Kultúrno-spoločenského centra TU Košice, Jedlíkova 7, Košice 
(GPS súradnice: 48°41´53.88´´ S, 21°13´59.85´´ V) 

Program: 

8:00 – 8:30 Prezentácia 

8:30 – 9:00 Úvodný príhovor 

9:00- 10:00 Nedostatky revíznej správy, ktoré môžu ohroziť jej vierohodnosť. 
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
JUDr. Zbyněk Urban, expert v odbore elektrotechnika 

10:00 – 11:00 Riziká u elektrických zariadení a ich vyhľadávanie 
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
Ing. Edmund Pantůček, PHOENIX CONTACT, s.r.o. 

11:00 – 12:00 Zisťovanie poruch pracovných strojov a ich prevencia 
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
Ing. Ján Ondrej, Blue Panther, s.r.o. 

12:00 – 12:45 Obedňajšia prestávka 

POZOR ZMENA: 
12:45 – 13:30 Rozvádzače do špeciálneho prostredia (horúceho, korozívneho, 
agresívneho, mokrého, vonkajšieho, mrazivého) 
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
Ing. Igor Bartošek, riaditeľ RITTAL s.r.o. 

POZOR ZMENA: 
13:30 – 14:30 Elektrické inštalácie na zdravotníckych pracoviskách  
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
Ing. Jozef Ivan, E.I.C Engineering inspection company s.r.o. 



14:30 – 15:30 Špecifiká uzemnenia do a nad 1000 V v náväznosti na sústavu 22 kV 
Prednášku a panelovú diskusiu zabezpečuje: 
Ing. Jozef Ivan, E.I.C Engineering inspection company s.r.o. 

15:30 – 16:00 Vylosovanie hodnotných cien venovaných usporiadateľom a 
vystavujúcimi firmami, vyhodnotenie, záver konferencie 

++++++++++++++++++++++++ 
Modlitba detí 

Svätý Cyril, svätý Metod, 
prichádzame s vďakou k vám, dievčatá i chlapci, všetci 

spolu v tento Boží chrám, osláviť vás, vierozvestci. 
Svätý Cyril, svätý Metod, 

písmo aj reč  nám dali, keď ste prišli v našu krajinu, 
sväté knihy ste nám prekladali, vaše slová u nás nezhynú! 

Svätý Cyril, svätý Metod, 
storočia  už prešli poza hory, 

požehnajte mladé duše snaživé, 
zostaňte pre nás vzory, 

kým náš národ bude nažive! 
J.Strinka, Lúč, Bratislava 2002, Edícia DEŤOM 

++++++++++++++++++++++++ 
http://ekonomika.sme.sk/c/5758404/figelova-zmluva-s-izraelcanmi-ma-dodatok.html 
http://www.sme.sk/c/5758300/matovic-vdaka-smeru-predlozi-navrh-o-statnom-
obcianstve.html 
http://www.sme.sk/c/5755220/igor-matovic-robim-si-co-chcem-zily-mi-to-netrha.html 
ukážka z rozhovoru s Matovičom: 
Ste veriaci? 
Som veriaci katolík. 

++++++++++++++++++++++++ 
Tí, čo vedú nech to vedia 

4. januára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Každý vzdelaný človek vie, že čo je IQ a teda počul aj o tom, že ľudská populácia je na 
ose usporiadaná v zvonovitom tvare. To znamená, že je málo ľudí s malým IQ, ale je aj 
málo ľudí s vysokým IQ. Týmto zvonom sa riadi mnoho javov v každej vede. Základné 
poznatky (idey) každej vedy napomáhajú vedcovi jasne rozmýšľať o probléme, ba 
poskytujú mu „sprievodcu“ o podmienkach, ktoré musia byť splnené, ak má (máme) 
robiť zdravé závery a umožňujú mu (nám) odhaliť mnoho indukcií, ktoré nemajú dobré 
logické závery. Obe tieto tvrdenia akosi nesúhlasia s tým, ako uvažujú a rozhodujú 
slovenskí poslanci, či slovenská vláda. Konečne vysoký štátny úradník (exgenerálny 
prokurátor) povedal nahlas, čo si myslí o našej predsedníčke vlády a niektorých 
poslancoch.  
 



Ak verím v legitimitu demokratickej voľby, potom verím, že by mala byť určitá politika 
zvolená ako výsledok demokratickej procedúry. Čo to znamená? Nemalo by sa do nej 
zasahovať. To píšu aj politologické diela. V každej experimentálnej vede platí, že ak sa 
chcem dozvedieť o vlastnostiach určitého základného súboru (priemerná výška 
vysokoškoláka na univerzitách v Bratislave), musím si urobiť výber. Do procesu výberu 
však nesmiem zasahovať, ale rešpektovať to, čo o spôsobe výberu hovorí, napríklad 
štatistika. Ak by som si vybral iba červenovlasých vysokoškolákov, nedostal by som 
nestranný odhad potrebného priemeru. Svojou vierou v demokraciu politik je časom 
nútený prijať konfliktné, či dokonca rozporné stanoviská. Je to teda akýsi paradox. 
Vyriešiť ho znamená urobiť analýzu onej špecifickej viery v demokratickú procedúru. 
Nebudem sa tým zaoberať, lebo mi ide o princíp tajnej voľby. Iba poznamenávam, že 
mne vychádza jedno - treba obmedzovať moc, ktorú vykonávajú politické strany. Dnes 
jednoznačne vidíme, že spôsobujú tú nespravodlivosť, ktorú údajne chcú prekonať. 
Hovoria o tom súčasne oslavované víťazstvá na ústavnom súde. Kde sú heslá rovnosť 
príležitostí? Prečo predsedníčka ústavného súdu iba teraz vyskočila s riešením? Je to 
analógia toho, že napríklad v štatistike uznávame podmienku, aby každý prvok mal 
rovnakú pravdepodobnosť, že bude do výberu zahrnutý. Inak vzniká systematická chyba. 
Nemôžeme sa dopracovať k pravdivým záverom. To musí byť základným atribútom aj v 
politike. Škoda, že intelektuálne aktivity vo vedeckej práci sa neprenášajú aj do politiky. 
 
Od čias, keď velikán Nash pracoval na teórii hier (1950) sa traduje takzvaná dilema 
väzňov. Metodológia jej riešenia sa už využila veľakrát. Nebudem uvádzať žiaden 
ekonomický problém, ktorý sa riešil pomocou nej. Dvaja ľudia spáchali trestné činy. 
Chytili oboch. Zločinci mali dilemu – priznať sa, či nepriznať sa. Neuvediem všetky 
alternatívy čo môžu urobiť. Mohlo sa stať, že A prizná a B prizná; druhá možnosť bola, 
že A prizná a B neprizná a tak ďalej až poslednou možnosťou bolo, že A neprizná a aj B 
neprizná. Za túto alternatívu bol najnižší trest. Ale ako to dosiahnuť, keď každý bol 
izolovaný v samostatnej miestnosti bez akéhokoľvek kontaktu zo svetom? Nash ukázal 
logickú cestu, že najvýhodnejšie pre oboch je, aby obaja priznali spáchanie zločinu. Za 
toto priznanie nedosiahli najmenší trest. Ten bol za to, že ani jeden neprizná. Získala sa 
pravda! Verím, že aspoň niektorí naši poslanci vedia o tejto logickej záhade. Aspoň tí 
vedia uznať zmysel tajnej voľby. Len tak sa môžeme dopracovať k platnému a 
pravdivému riešeniu, k pravdivým záverom. Ale nie som si istý, či to politici chcú. Oni 
nevedia, čo je správne uvažovanie, ktoré má za následok pravdivé závery. Ale na to sa 
nedá nič iné povedať iba to, že nepoznaním poznaného, čo teraz dennodenne 
dokumentuje pani Radičová a jej vláda, chorobne upadáme. Predseda strany, ktorého 
nominant si nechá vyplatiť nehorázne odmeny, či akokoľvek to nazveme, má odstúpiť. 
To hovorí zdravý rozum, to požaduje súdnosť. Ak to neurobí, nemá zdravý rozum a iste 
má menej súdnosti. 
 
Veda spoznáva nepoznané a tak sa dostávame vpred. Ale veda sa musí dostať aj do 
ekonomického rozhodovania. Na čo sú nám nositelia Nobelovej ceny za ekonómiu, na čo 
sú nám profesori ekonómie? Prečo tu minister financií vystavuje akési faktúry minulej 
vláde, teda expredsedovi Ficovi? Prečo neukáže účtovníctvo vlády? Prečo nezabezpečí 
fungujúci systém národných účtov? Oba tieto systémy vznikli v múdrych hlavách 
ekonómov. Väzby v účtoch sú neodškriepiteľné. Ale hayekovci dokážu pre ministerstvo 



financií robiť objednávky za milióny eur a nemajú bázickú vedeckú hodnosť. Ba svojou 
kvalifikáciou nie sú pripravení na apercepciu a osvojenie si informácie z oblasti 
ekonomických vied. V ich pamäti nie sú zafixované zodpovedajúce pojmy a vzťahy 
medzi nimi. Ten význam sa získa v procese apercepcie. Ak niekto nevie rozlúštiť 
informáciu, čo môže odporučiť? Oni sú za verejnú voľbu, lebo vraj ich voliči majú právo 
vedieť ako volili ich poslanci, ktorým sa vnútil názor. Poslanci SaS, Vy v tom nevidíte 
logickú chybu? 
Prof. Jaroslav Husár 

++++++++++++++++++++++++ 
Vyhlásenie 

Panslovanskej únie 
č. 5/2011 

k hlasovaniu o návrhu novely zákona o občianstve 
Slovenský parlament neschválil chorý a vazalský návrh novely zákona o občianstve. 
Maďarsko-maďarónska strana Most-Híd sa rozhodla zablokovať parlament. Podľa jej 
lídra Bélu Bugára bola dnešným hlasovaním o návrhu novely zákona o štátnom 
občianstve porušená koaličná dohoda. Most-Híd avizuje, že nebude hlasovať za ďalšie 
koaličné návrhy, kým sa situácia nevyjasní. Bugár zároveň vyzval KDH a SaS, aby sa 
vysporiadali so svojimi poslancami Radoslavom Procházkom (KDH) a Igorom 
Matovičom (SaS), ktorých postoje spôsobili neprijatie novely z dielne Mosta-Híd, SDKÚ 
a SaS. Premiérku Ivetu Radičovú vyzval, aby konala a zvolala mimoriadne rokovanie 
Koaličnej rady. Predseda SaS Richard Sulík oznámil, že Matovič bol za svoje konanie 
vylúčený z poslaneckého klubu SaS. Zvyšní traja členovia združenia Obyčajní ľudia v 
klube zostávajú. Koalícia novelu o občianstve stiahla.  
 
Vyššie uvedené, je dobrou správou pre Slovensko. Dobrou správou je to, že sa aj 
v radoch koaličných poslancov našlo niekoľko statočných, ktorí nepodľahli straníckej 
hlasovacej mašinérií a ktorí hlasovali aj rozumom aj srdcom – dúfame, že ich nezlomia. 
Dobrou správou je aj to, že Slovensko si pred maďarskými revizionistami nekľaklo, a to 
ani napriek tvrdému ataku maďarskej iredenty podporovanej profesionálnymi 
maďarónmi. 
 
Panslovanská únia tlieska: „Slovensko do toho!“. 
V Bratislave štvrtok, 10. februára 2011 
Predsedníctvo Panslovanskej únie 

++++++++++++++++++++++++ 

Výzva na záchranu slovenskej vedy 

V dobe, keď vláda uvažuje o oživení budovania vedomostnej spoločnosti hrozí, že 
financovanie vedy na roky 2011 – 2015 bude radikálne krátené až o 30% v prospech 
budovania diaľnic. 

Zámer presunúť väčšiu časť financií z Operačného programu Výskum a vývoj na 
výstavbu diaľnic je v ostrom rozpore s proklamovaným cieľom vytvárania poznatkovej 
ekonomiky. Ohrozuje prežitie špičkovej slovenskej vedy a súčasne je v príkrom rozpore s 



nedávno prijatou stratégiou Európa 2020. Napriek všetkým administratívnym problémom 
a nedostatkom je Operačný program Výskum a vývoj jediným ako-tak fungujúcim 
súťažným zdrojom financovania vedy na Slovensku. Kým ostatné oblasti sú popri 
štrukturálnych fondoch každoročne financované nepomerne štedrejšie aj z iných 
verejných zdrojov, rozvoj slovenskej vedy, výskumu a inovácií je od tohto zdroja 
prakticky závislý. Zníženie prostriedkov v Operačnom programe Výskum a vývoj bude 
mať veľmi negatívny vplyv na financovanie vedy až do roku 2020, keďže jednoznačne 
negatívne ovplyvní aj objem finančných prostriedkov pre vedu z budúcich štrukturálnych 
fondov, ako aj kvalitu vysokoškolského vzdelávania. Ako občania, ktorým nie je 
ľahostajná budúcnosť slovenskej spoločnosti a ekonomiky, vyzývame verejných 
predstaviteľov na národnej a európskej úrovni, aby tejto hrozbe zabránili. 

Bez nových poznatkov získaných z výskumu a vývoja chýbajú základné impulzy 
k zvyšovaniu konkurencieschopnosti priemyslu. Investície do vedy sú teda základným 
predpokladom rozvoja vyspelej ekonomiky. Táto oblasť je na Slovensku dlhodobo 
finančne podvyživená. V tejto oblasti sa môžeme porovnávať  len s krajinami ako 
Rumunsko a Bulharsko, pričom aj tieto nás podľa posledných oficiálnych štatistík 
predbehli a Slovensko je s hodnotou investícii do vedy na úrovni 0,48% z HDP na 
úplnom chvoste Európskej únie. 

Dominantným zdrojom životne dôležitých investícií pre slovenskú vedu sú európske 
štrukturálne fondy. Štrukturálne fondy nie sú ideálnym typom financií pre vedu, ale iné 
významnejšie verejné zdroje na Slovensku k dispozícii nie sú. Hoci je rozvoj dopravnej 
infraštruktúry potrebný, takéto hroziace nesystémové opatrenie ohrozuje ďalší rozvoj 
slovenskej vedy, ktorá dokázala doteraz, napriek neľahkým podmienkam, dosiahnuť 
mnoho výsledkov na špičkovej svetovej úrovni. 

Investície do vedy z Operačného programu Výskum a vývoj mali umožniť výraznejší 
vstup slovenských výskumných kolektívov do kvalitných medzinárodných výskumných 
projektov a prístup k ďalším finančným zdrojom. Teraz zastaneme na polceste a aj tie 
investície, ktoré doteraz z Operačného programu Výskum a vývoj prebehli, nenaplnia 
svoj potenciál a nebudú mať potrebný výsledný efekt. 

Plánovaná realokácia z Operačného programu Výskum a vývoj na výstavbu diaľnic bude 
mať dlhodobý negatívny vplyv na vedu, výskum a inovácie na Slovensku. Onedlho sa 
bude rozhodovať o prerozdelení štrukturálnych fondov na roky 2014-2020. Slovenská 
vláda bude môcť ťažko žiadať zvýšenie prostriedkov na vedu, výskum a inovácie v rámci 
nového 7 ročného rozpočtu Európskej únie, ktorý bude platiť v rokoch 2014 – 2020, ak 
dnes pred Európskou komisiou bude v prospech diaľnic argumentovať tým, že nedokáže 
využiť na vedu ani tie, ktoré sú jej pridelené. Hroziace nesystémové a nesprávne 
rozhodnutie tak môže obmedziť rozvoj slovenskej vedy na celé desaťročie. 

Negatívne dopady sa premietnu aj do kvality vysokoškolského vzdelávania, pretože to je 
priamo previazané s vedou. Vyšle tiež negatívny signál voči mladým ľuďom, ktorí sa 
rozhodujú o svojej kariére. Keď vysoké školstvo a veda viditeľne nie sú finančnými 
prioritami, pre mladú generáciu je to jasný signál, že sa majú obzerať po možnostiach 
štúdia a práce v iných krajinách. 



Ako občania Slovenskej republiky, ktorým nie je ľahostajný dlhodobo udržateľný 
rozvoj slovenskej spoločnosti a ekonomiky, prosperita a kvalita života, vyzývame 
verejných predstaviteľov na národnej a európskej úrovni, aby zabránili chybnému 
rozhodnutiu, ktoré bude mať ďalekosiahle a dlhotrvajúce negatívne následky pre 
ďalší rozvoj Slovenska a je v príkrom rozpore s rozvojovými celoeurópskymi 
prioritami definovanými v stratégii Európa 2020. 

Výzvu už podporilo 5108 ľudí. Pridajte sa aj vy! 

++++++++++++++++++++++++ 
Autor Demko, Miroslav 
Názov  Franz Liszt - ukradený skladatel : neznámá fakta / Miroslav Demko ; [překlad J. 
Časnochová] 
Vyd. údaje Eko-konzult 
Miesto vyd.Bratislava 
Rok vyd. 2010 
Fyzický popis 191 s. faksim., ilustr., portréty 25 cm 
Predmet Liszt, Franz, 
Poznámka Preložené zo slovenčiny 
Poznámka "Hudební génius Slovenska. Vydáno u příležitosti 200. výročí narození 
Franze Liszta" -- Patitul  
Prvá európska megahviezda Franz Liszt 

Bol prvou európskou „megastar“, on „vynašiel“ klavírny koncert ako hudobný žáner, v 
laických kruhoch – pravdaže, oveľa neskôr – ho preslávili Tom a Jerry, ktorých spor pri 
klavíri bol jednou symfonickou básňou. Apropo, aj tento výraz vymyslel Franz Liszt, 
ktorý by mal pomaly už 200 rokov. Veď preto sa o ňom aj toľko hovorí, hoci pozornosť 
si zaslúži permanentne, aj keď sám si nebol celkom istý, čím je. 

Skladateľ, samozrejme, netušil, že sa na melódiu 2. Uhorskej rapsódie raz bude 
predvádzať kreslená mačka a myš. A možno väčšina milovníkov Toma a Jerryho zasa 
netuší, čo to je za hudbu, kto ju zložil, kedy a prečo. Veľká chyba! – zvolali maďarskí 
marketingoví mágovia, ktorí nedbajú, keď sa priblíži k mladým ľuďom či širokým 
masám na celom svete hoci aj cez kreslený film. Reč je o Lisztovi, Ferencovi (Franzovi, 
Františkovi) Lisztovi, geniálnom skladateľovi a klavírnom virtuózovi 19. storočia. 

„Liszt bol v podstate prvou megahviezdo,“ hovorí jeho súčasný najlepší znalec, maďarský 
dirigent a klavirista Zoltán Kocsis. Veľa cestoval, všade zbieral hudobné impulzy aj ako 
odrobinky, ktorými potom kŕmil svoju inak nevyčerpateľnú inšpiráciu… 

Uhorská rapsódia bola ešte vo hviezdach roku 1811, keď sa narodil v obci Raiding, po 
maďarsky Doborján, dnes v Burgenlande, vtedy, pred 200 rokmi, v jednotnom 
Rakúskom cisárstve. Matka Rakúšanka, otec asi tiež... alebo Maďar, či dokonca Slovák, 
ako o tom hovoria niektoré teórie? Priezvisko, ako vieme, nie je vždy smerodajné. Syna 
rozhodne nevolali Ferike či Ferko, ale Franz, a Liszt sa takto podpisoval do konca života. 
Po maďarsky vôbec nevedel, až na starobu sa naučil pár slov. 



       

Štátny tajomník kultúry Géza Szıcs pripúšťa maďarskú i „hungarus” identitu, nech to 
druhé znamenalo vtedy čokoľvek. „Hrdo sa k tomu hlásil,“ zdôrazňuje maďarský 
„minister“ a ako dôkaz si privoláva Lisztovu okrídlenú vetu vo francúzštine: „Je sui 
hongrois“. Avšak takisto ako vo francúzštine, aj v maďarčine znamená uhorské zároveň 
maďarské. Liszt však určite myslel: Uhor. Akiste sme najbližšie k pravde, keď povieme, 
že to bol uhorský vlastenec. A pokojne dodajme, že v nacionalistickom 19. storočí 
skutočný tolerantný Európan! 

Ako dieťa už koncertoval v Prešporku, Šoproni, vo Viedni a Pešti, mal 12, keď s otcom 
odišiel do Paríža, tam vlastne vyrástol a spriatelil sa s výkvetom vtedajšej kultúrnej 
Európy, do ktorého potom patril aj on. Túto svoju francúzsku identitu rozšíril o nemeckú 
vo Weimare, kde žil veľmi dlho. Jeho dcéra sa vydala za Richarda Wagnera, čiže Liszt 
bol Wagnerov svokor. V starobe sa odsťahoval do Ríma a venoval sa cirkevnej hudbe. 
Faktom je, že kade chodil a čokoľvek robil, do všetkého vniesol revolučného ducha, 
všetko zmenil od základov, napríklad aj techniku hrania na klavíri, bol prvým 
koncertným umelcom, ktorý hral dlhé skladby bez nôt, teda z hlavy. 

F. Liszt je v tomto polroku maďarským brandom, značkou a symbolom kultúrnej 
dimenzie maďarského predsedníctva v Európskej rade. Už spomínaný najvyšší kultúrny 
činiteľ by to ešte rád „naturboval”, a po Lisztovi by pomenoval aj budapeštianske letisko 
Ferihegy (čo je v preklade – ako vieme - Ferov či Franziho vrch). Hneď sa toho chytili na 
všetko odhodlaní humoristi, a už-už videli nápis na letiskovej budove: Liszt Feri-hegy, 
čiže Vrch Fera Liszta. A predstavte si, neprotestovali muzikanti, ale spolok historického 

 lietania: vyčítal nápadu možnosť zosmiešnenia pamiatky Liszta, po ktorom už je 
pomenovaná v Budapešti hudobná akadémia i obľúbené námestie, jeho životná dráha sa 
však nijako nespája s letectvom.  

Pokojne možno dodať, že s letectvom určite nie, ale so vznášaním – to áno! Veď si 
pustite hociktorú jeho skladbu… 

Gregor Martin Papucsek 

++++++++++++++++++++++++ 
Liszt a Schubert 
Kultúrny program 
Prednáška  Liszt a Schubert 
doc. PhDr. Zuzana Vitálová, CSc. 8. február 2011 ¶ utorok ¶  
Bratislava, Mozartova sieň Rakúskeho veľvyslanectva, Ventúrska 10 
Muzikologička Zuzana Vitálová sa vo svojej prednáške zaoberá paralelami života dvoch 
skladateľov, ktorých krstné meno bolo Franz (Schubert a Liszt). Franz Schubert stál pri 
začiatkoch romantickej hudby, Franz Liszt rozvinul romantickú tradíciu a spopularizoval 
dovtedy neznáme diela mŕtveho Schuberta, hoci obaja boli takmer rovesníci — vekový 
rozdiel medzi nimi bol 14 rokov a ich rodné mestá boli od seba vzdialené iba 50 km. 



Obaja síce vychádzali z tradície ľudovej hudby, ale ich životné osudy a hudobný odkaz 
sú rozdielne.  
U Schuberta nám dnes najviac rezonujú jeho piesne, u Liszta sú najznámejšie jeho 
rapsódie. Na ich vzor nadviazali mnohí skaladatelia, ktorí tvorili na oboch brehoch 
Dunaja, na území spájajúcom tri jazyky a národy. Na príklade hudobných ukážok a 
obrazovej prezentácie priblíži Zuzana Vitálová vo svojej prednáške aj vývoj vnímania 
hudby a podmienky rozvoja umeleckých aktivít v 19. storočí. Podujatie v slovenskom 
jazyku 

++++++++++++++++++++++++ 

Prvý kilometer cudzinca v Bratislave 

http://ondera.blog.sme.sk/c/243848/Prvy-kilometer-cudzinca-v-
Bratislave.html?fb_ref=like_clanok_dole_blog&fb_source=home_oneline  

++++++++++++++++++++++++ 
Rozhovor z Bratislavského kuriera 31. januára 2011 

Rozhovor s historikom a spisovateľom Vladimírom Tomčíkom 
z Bratislavského kuriéra 31. januára 2011. 
1.Aká bývala Bratislava v povianočnom období? Malo naše mesto v tomto čase niečo 
špecifické, veľkomestské, porovnateľné so svetom? 
 Vianočným obdobím sa nazývali dni od Štedrého večera až po sviatok Troch 
kráľov, 6. januára. Život v Bratislave bol porovnateľný s inými mestami strednej Európy, 
ale bol samozrejme iný ako dnes. Dunaj síce tiekol rovnako, ale každú zimu zamŕzal. 
Bratislavčania sa radovali a smútili, milovali a nenávideli, priali si od srdca len to 
najlepšie, aj úporne závideli tak ako dnes, ale mnohé zvyky boli voľakedy iné.  

Napríklad ešte na začiatku 20. storočia sa neoslavoval príchod Nového roku tak, 
ako sme to nedávno zažili my. Presne pred sto rokmi Mestské divadlo hralo na Silvestra 
veselohru Naftalín, v hoteli U zeleného stromu v ten deň hrala cigánska kapela Bélu 
Vizváryho, u Kerna bola tiež oslava, ale zábava sa končila o dvanástej hodine. Prečo to 
tak bolo? Ľudia zrejme ešte vtedy 1. január nepovažovali za prelomový dátum v svojom 
živote. V antickom Ríme totiž rok pôvodne začínal 1. marca, v stredoveku koncom 
a začiatkom hospodárskeho roka bol 11. november a až roku 1691 pápež Inocent XII. za 
začiatok kalendárneho roka ustanovil 1. január. Dovtedy to bol 6. január. V starších 
dobách sa v tento deň neoslavoval príchod troch kráľov, ale viazal sa na pokrstenie Ježiša 
Krista Jánom Krstiteľom v rieke Jordán.   
2.Postrácali sme na ceste k modernosti veľa odkazov z dejín mesta? Čo sa konkrétne 
dialo v Bratislave tomto povianočnom období? 
 Sviatok Troch kráľov bol akýmsi konglomerátom ľudových, pohanských 
rímskych a kresťanských zvykov. V Evanjeliu podľa Matúša boli títo traja mudrci 
z východu označení za prvých pohanov, ktorí uverili v Krista. V predvečer 6. januára 
mladé bratislavské dievčatá a chlapci v starých lyžiciach roztápali olovo a cez oká 
veľkých kľúčov ho liali do vody, aby z neho vyčítali svoju budúcnosť. V tento deň sa 
odstraňoval vianočný stromček a do trojkráľovej polnoci sa museli dojesť všetko čo sa na 
sviatky pripravilo, inak rodinu čakal chudobný rok. Gazdiné na obed varili šúľance, aby 
obilie malo dlhé stonky, po uliciach chodili vinšovať koledníci a kňaz so sprievodom 
navštevoval domácnosti. Ešte predtým v kostoloch posvätili vodu, kadidlo, kriedu, ale aj 



jabĺčka, cesnak či sviečky a tieto sväteniny sa stali prostriedkom prenosu duchovnej 
moci. Kňaz byt navštívenej rodiny pokropili svätenou vodou, vykiadzal kadidlom a nad 
dvere kriedou napísal iniciály G. M. B., spolu s kalendárnym rokom. Pôvodne sa nad 
dvere písalo C. M. B. a tieto písmená boli skratkou latinského Christus mansionem 
benedicat – Nech Kristus požehná domu tomuto. Až neskôr sa prvé z troch písmen dalo 
do súvislosti s latinskou podobou mena Caspar .      
3.Na začiatku roka si zvykneme vinšovať a želať len to najlepšie. Čo považujete 
v minulosti Bratislavy za výnimočné a jedinečné? 
 Každá doba, ako aj život každého jednotlivca je výnimočný. Ale ak by som mal 
pomenovať tri najvýznamnejšie časové úseky v živote nášho mesta, tak by boli spojené 
s panovaním Žigmunda Luxemburského, Márie Terézie a obdobie druhej polovice 19. 
storočia. Úrady a nobilita sa vtedy odsťahovali, sláva, honor a význam Bratislavy ako 
hlavného a korunovačného mesta kráľovstva sa rozplynuli. Ekonomika upadala a 
z Bratislavy sa malo stať provinčné mesto. Ale nastúpila nová generácia, nazvime ich 
gründermi. Boli to ľudia, ktorí nesedeli za pecou, ich duch vstal z popola ako Fénix a 
stvorili novú, modernú Bratislavu. V meste sa budoval priemysel, presadili električku, 
ktorá tu zacengala skôr ako vo Viedni, Budapešti či v Prahe, zaviedli plynové osvetlenie, 
kanalizáciu, vodovod, telefón a starali sa dokonca aj o životné prostredie. Veď už od roku 
1909 spájal Pražskú ulicu so Železnou studienkou trolejbus.    
4.Radi sa chválime, že sme malým veľkým mesto. Čo to vo vás evokuje? 
 Ľudskú hlúposť. Mám na mysli všeobecne vnucovaný a žiaľ akceptovaný pocit 
malosti, ktorý sa stal akýmsi náš národným masochizmom. Nedávno, pri akomsi 
športovom zápolení s Belgickom, moderátor hovoril o súťažení s malým Slovenskom, 
pričom naša krajina je o tretinu väčšia ako Belgicku. A myslíte si, že na tanečnej tá 
najväčšia, najmocnejšia a najagresívnejšia tanečníčka na parkete musí byť aj tá najkrajšia, 
najzvodnejšia, najžiadanejšia a najlepšia? Je to pozostatok spôsobu myslenia z čias, keď 
ešte sovietsky trpaslík bol tým najväčším trpaslíkom na svete.  

Samozrejme slogan Malé veľké mesto je príjemný. Nakoniec je pravdou, že 
Bratislava sa v minulosti i prítomnosti nemôže počtom obyvateľov zrovnávať so 
svetovými metropolami. Však to ani nie je potrebné. Vždy tu pulzoval tep veľkomesta, 
Bratislava bola svojim duchom zrovnateľná s veľkými centrami a dnes zaužívaný zvrat 
o akomsi predmestí Viedne voľakedy nikto nebral vážne. Naopak obyvatelia 
multikultúrnej a multietnickej Bratislavy s humorom hovorievali, že Viedeň je 
predmestím ich mesta. Počet obyvateľov či veľkosť domov predsa nikomu nebránil aby 
sa tu, v meste na Dunaji, ponorenom do zelene Malých Karpát a vinohradov necítil 
dobre.  
5.Bratislavu a jej minulosť dokonale poznáte, dokáže vás tu ešte niečo prekvapiť 
a zaujať? 
 Áno. A opätovne to je neuveriteľná ľudská hlúposť. Alebo to je zámer?  

Mám konkrétne na mysli úsilie o znovupostavenie sochy Márie Terézie na 
Štúrovom námestí. V prvom rade by som chcel s hanbou zdôrazniť, že žiadny kultúrny 
a v svojom konaní svojprávny národ nemôže prijať ideu odstránenia symbolu – sochy 
svojho najväčšieho syna z centra hlavného mesta. A nielen to. Aby som sa vyhol 
ideológii, hovorím len o tom, že unikátne, najlepšie Bátfayovo dielo chcú vymeniť za 
nepodarený, umelecky veľmi zlý a sochársky až diletantsky realizovaný jazdecký 
pomník.  



Zdôvodňovanie presunutia Štúrovcov na námestie Slobody je v plnej miere 
zavádzajúce. Vraj sa tu udialo rozpúšťanie slovenských dobrovoľníckych zborov 
z povstania roku 1848. Ale uvedomil si niekto, že práve na tomto mieste sa udial 
oficiálny obrad potvrdenia jeho porážky? Tibor Bárfay svoje dielo vytvoril a v pomeroch 
koncipoval pre architektonicky uzavreté námestie mestského intravilánu a na veľkej 
ploche a v zeleni bývalého Gotvalďáku by sa úplne stratilo. Naproti tomu, súsošie Márie 
Terézie by na svojom pôvodnom mieste pôsobilo neadekvátne a ťažko. Príčina je 
jednoduchá, veď keď pomník odhalili, budova Reduty ešte nestála.     

Ešte k výtvarnej hodnote súsošia Márie Terézie. Panovníčka na koni môže byť 
s prižmúrením oka akceptovateľná, ale obe postavy po jej stranách sú svojou 
katastrofálnou nekvalitou zhodné s Motoškovou sochou Ľudovíta Štúra v Modre. 
Potrebujeme po Štefánikovi, Svätoplukovi a Masarykovi v Bratislave ďalšiu nekvalitnú 
a zlú sochu? Veď to pochopili už v čase odhalenia pamätníka Márie Terézie. V Bratislave 
vznikol veľký škandál, nešťastný autor sa pokúsil o samovraždu skokom z mosta do 
Dunaja a tieto udalosti zrejme aj urýchlili jeho predčasný skon.     

Navyše, idea realizovať repliku súsošia Márie Terézie opäť z carrarského 
mramoru je zrovnateľná s diletantizmom zodpovedných pri rozhodovaní o podobe 
kamennej dlažby na rekonštruovaných uliciach centra.. Obdĺžnikovú kamennú dlažbu 
majú síce v Benátkach, ale pokiaľ viem, tam autá nechodia. Vstupu motorových vozidiel 
do Starého mesta sa nedá vyhnúť, obdĺžnik pôsobí ako páka, a tak sú každoročné nutné 
nemalé prostriedky na opravu. Pred školou na Palackého ulici je jeho busta, vytesaná 
z carrarského mramoru pôvodného súsošia Márie Terézie. Je to sivočierna hruda. Tak 
pôsobí na šľachetný mramor agresívne životné prostredie a kyslé dažde.  
 Pritom môj názor o výmene sôch vôbec nesúvisí s Mariou Teréziou, ako 
panovníčkou. Jej panovanie bolo pre mesto svetlými desaťročiami a naša spomienka či 
vyjadrenie úcty by malo byť prirodzené. Keď sa uvažuje o jej soche, chcel by som 
pripomenúť, že jej pôsobenie je bytostne spojené s hradom. Pritom vďaka nemusí byť 
merateľná len peniazmi. Dnešná Žižkova ulica na Podhradí bola voľakedy ulicou Márie 
Terézie. Výsledok práce komisie, ktorá mala priniesť do názvov bratislavských ulíc 
poriadok,  je skutočne úbohý. Husiti vypálili predmestia Bratislavy, boli synonymom 
rabovania, krv, žiaľu a sĺz. Ale pánov odchovaných romantickou českou historiografiou 
a komunistickou ideológiu ani nenapadlo vrátiť tejto ulici jej pôvodný názov. A nielen to. 
Na našu hanbu v Bratislave nemáme Lisztovu ulicu, nemáme ulicu, ktorá by pripomínala 
obeť Ignáca Grossmana, ale dodnes tu straší Iljušin spolu s Čapajevom. A aby ten chaos 
mal logiku, čo tak Peťka? Veď bol verným Čapajevovým ordonancom.   

++++++++++++++++++++++++ 
Komu stavať sochy?" 
http://komentare.sme.sk/c/5755288/komu-stavat-sochy.html 

Spliest Durcanskeho so Svatoplukom  

je naozaj silny tabak. To by sme mohli zavrhnut sv. Stefana , cely stredovek a RKC 
oznacit za zlocinecku organizaciu. Mal som o vas vacsiu mienku Kovac.  

Sochy  



sa stavajú známym osobnostiam. Je nanajvýš pravdepodobné, že keby sa mali stavať 
sochy len jednoznačne všetkými pozitívne hodnotené osobnosti, nestála by na svete ani 
jedna socha. 
. 
Viem si živo predstaviť, že tí, ktorí to v Rajci odhlasovali, si prečítali toto: 
Právo študoval v Bratislave, Paríži a Haagu. Od roku 1933 bol pedagógom na Právnickej 
fakulte Univerzity Komenského v Bratislave (1939 - docent, 1940 - profesor). Ako 
významný predstaviteľ Hlinkovej slovenskej ľudovej strany sa v roku 1939 podieľal na 
rozdelení ČSR. V rokoch 1938 – 1939 bol ministrom spravodlivosti, zdravotníctva a 
sociálnej starostlivosti, neskôr verejných prác a dopravy v slovenskej autonómnej vláde. 
V rokoch 1939 až 1940 bol prvý minister zahraničia Slovenského štátu. Pokúšal sa 
zachovať určitú nezávislosť slovenskej zahraničnej politiky od Nemecka, a preto bol na 
pokyn Adolfa Hitlera odvolaný. V marci 1945 utiekol do Rakúska a odtiaľ cez 
Švajčiarsko do Ríma. V roku 1947 in contumaciam odsúdený Národným súdom na trest 
smrti ako vojnový zločinec. V roku 1947 emigroval do Argentíny a v roku 1952 sa 
presťahoval do Mníchova. V SRN založil tzv. slovenský akčný výbor. 
 
Včera bolo sté výročie narodenia Ronalada Reagana. V spojených štátoch boli veľolepé 
oslavy, nakoľko je i demokratmi Reagan považovaný za najlepšieho prezidenta 20 
storočia po F.D.Roolsweltoví. Sochu mu v štátoch ešte nemôžu postaviť, pretože zákony 
hovoria, že významní prezidenti USA môžu mať vo Washihgtone sochu po najmenej 25 
rokoch. Keďže Reagan zomrel v roku 2005 má ešte čas dvatsať rokov.Socha tam majú 
okrem Rooswelta len sochy George Whasingtona, Abrahama Lincolna a Jamesa 
Jeffersona. Posledná socha významného prezidenta je páve F.D.R. Inak v českej 
republike sa rozhorela diskusia o pomenovaní Ruzyňského letiska, letiskom Ronalda 
Reagana. Je veľká pravdepodobnosť, že sa toto uskutoční. České médiá sa včera venovali 
i R.R., ba dokonca je už návrh i v smenovni českého parlamentu 
orientamento= volantinaggio per il cus e sfide alla wii 

++++++++++++++++++++++++ 
Preposlané bez úpravy: POZOR 

PREPOSIELAM AKO NEOVERENU INFORMACIU... 

Pokiaľ budete preposielať tento e-mail najprv vymažte moju e-mailovú adresu. 
Ďakujem Vám. 
> Preposielam bez upravy. Rozhodne doporucujem precitat a zamysliet sa nad tym. 
> 
> Moji milí, 
> Dnes som dostala tento mail od mojej priateľky z Belgicka, a keďže sa 
> mi to vidí dosť dôležité, narýchlo som to preložila z francúzštiny a 
> posielam ďalej, ako je napísané v posledne vete textu, urobte s týmito 
> informáciami čo chcete ! 
> 
> Subject: Facebook... OPATRNOSŤ ! 
> Som presvedčená, že je dôležité pre nás všetkých - dokonca aj pre 
> tých, ktorí ignorujú to, že Facebook funguje podľa nižšie popísaných 



> pravidiel - vždy je lepšie predchádzať než liečiť. 
> Berte do úvahy tieto rady: 
> 
> INFORMUJTE SVOJE DETI ! 
> Toto je upozornenie k opatrnosti a uvedomeniu si informácii o 
> Facebooku, je lepšie to vedieť vopred. 
> Facebook je jedna z najväčších sociálnych sietí na svete s viac ako 
> 300 miliónov registrovaných užívateľov. Ibaže - ak ste Francúz alebo 
> Belgičan (alebo Slovák či Čech) používate túto sieť ako Francúz, 
> Belgičan, Slovák, alebo Čech. Teda, rešpektujete príslušné národné 
> zákony. A myslíte si, že aj Facebook ich rešpektuje? Omyl ! 
> Facebook je kalifornská spoločnosť, pôsobiaca na celom svete, ale 
> podľa kalifornských zákonov (ktoré nie sú totožené dokonca ani s 
> americkými). To v praxi znamená, že všetko, čo dáte na Facebook, je 
> LEGÁLNE archivované v obrovskej databáze údajov (photos, discussions, 
> texty, a pod.) - a to aj vtedy, keď ich "vygumujete". Takže Facebook 
> je úplne legálny, a všetko, čo robí sa aj skladuje. Všetci užívatelia 
> Facebooku dali súhlas, že ich osobné údaje budú registrované, 
> uchovávané a používané na iné účely. Prekvapuje ? Pri začiatku 
> užívania Facebooku klikáte na "akceptujem podmienky" - ak ste si našli 
> čas na prečítanie týchto podmienok (jasné, že po anglicky). Ale : 
> Facebook nie je platená stránka, ale Facebook si dáva pravidelne 
> patentovať sídlo. Ale to stojí veľa peňazí. A to ani nepočítame 
> ľudí, ktorých zamestnáva a teda platí. Ako získava Facebook peniaze na 
> tieto platby? 
> Princíp je jednoduchý, a tu je najväčšie nebezpečenstvo : v súčasnosti 
> 60% podnikov kupuje práva na konzultovanie archívov Facebooku. Takto 
> získavajú aj staršie údaje o užívateľoch Facebooku, môžu si urobiť 
> obraz o ich osobnom živote, najmä ak je to osoba aktuálne na dôležitom 
> mieste. Obrana a polícia taktiež využívajú tieto archívy pri svojom 
> vyšetrovaní. 
> Buďte opatrní, vaše chyby z mladosti nemusia byť zmazateľné ! 
> Vyhnite sa všetkým fotkám, ktoré by mohli kompromitovať (kohokoľvek, 
> nielen Vás) - s alkoholom, cigaretou, drogou, fotky s intímnymi 
> tendanciami, vulgárne fotky, a pod. Vyhnite sa napádaniu inej osoby, 
> aj keď si myslíte, že je to banálne, pretože útok na osobu, urážka 
> môžu byť predmetom podania na súd, vyhnite sa výmene príliš intímnych 
> a súkromných údajov, dokonca aj s vašimi priateľmi ( naši dnešní 
> priatelia môžu byť zajtra našimi nepriateľmi ). 
> Neignorujte právo na zverejňovanie obrázkov, veľa adolescentov si 
> myslí, že zavesenie fotiek svojich priateľov nerobí žiadny problém, 
> ale rodičia týchto maldých to nemusia tak vidieť, tí to môžu dať na 
> súd. Vždy si vyžiadajte súhlas na zverenie takých obrázkov. Zákon je 
> zákon, a sudca asi neprijme vaše "Nevedel som" (autorka ponechala aj 
> originalne "Méfiez-vous, la loi ne se retourne pas que contre les 
> autres Nul). 



> Urobte s týmito informáciami, čo chcete. Ale ste upozornení. A 
> prípadne to pošlite ďalej. Ako myslíte. 

++++++++++++++++++++++++ 
O sudcoch 
700 nenažrancov, ktorým štát znížil ich dôstojnosť a vážnosť 
 Tak vás je už viac ako 700. Viac ako polovica zo sudcovského stavu. 
Nenažranci, ktorým nestačí slušný sudcovský plat, ale chcete si ušklbnúť 
 

ešte čosi naviac. Každý z vás si chce uchmatnúť od tohto štátu 100 000 ? 
navyše okrem toho, čo bežne dostávate. Tie peniaze chcete odo mňa a od 

všetkých, ktorí riadne platia dane. Namiesto jedného jediného nenažratého 
sudcu by mohol štát za tieto peniaze zaplatiť 142 učiteľov alebo 285 

dôchodcov. Nehanbíte sa pozrieť ľuďom do očí keď chodíte po ulici? Alebo 
radšej po ulici ani nechodíte? Z úžasom som sa dozvedel z jedného článku 

v tlači, že vy nežalujete štát za majetkovú, ale nemajetkovú ujmu. 
Citujem: 

"Dotknutí sudcovia pritom nežiadajú odškodné za majetkovú ujmu - na to 
nemajú nárok, keďže ich platy určuje zákon. Vymysleli si, že zriadením 

Špeciálneho súdu im vznikla nemajetková ujma. Trpeli, lebo bola znížená 
ich "dôstojnosť a vážnosť". Cítili sa znevážení a ponížení. A vyrátali si, 

že ich utrpenie pominie, keď im štát vyplatí po 150 tisíc eur." 
Sudcovia a sudkyne. Vaša dôstojnosť a vážnosť je v očiach verejnosti 
naozaj na úrovni mrazu. Podľa oficiálneho prieskumu Eurobarometra: 

"Najnižšiu dôveru spomedzi sledovaných inštitúcií majú Slováci k súdnemu 
a právnemu systému, ktorému dôveruje iba 29% občanov, čo je o 14 percent 

menej ako je priemer EÚ." 
Sudcovia a sudkyne. Vám neverí a neváži si vás ani len jeden z 

troch obyvateľov Slovenska. A to nie kvôli tomu, že vás štát podľa vášho 
názoru ochudobnil. Ľudia vám neveria kvôli vašej práci. Kvôli prieťahom 

v súdnom konaní, kvôli prepusteným mafiánom, kvôli rozsudkom, pri ktorých 
normálnemu človeku rozum zostáva stáť. To je vaša vizitka, to je vaša 

nemajetková ujma. 
Úplným nonsensom na celej tejto fraške je však to, kto má rozhodnúť o 

tom, či vám má štát vyplatiť tých 100 000 ?, aby ste mohli pokojne spávať, 
aj 

keď utrpela vaša dôstojnosť a vážnosť. Rozhodnete o tom vy sami. Takže 
výsledok je už vopred jasný. Veď prečo by ste sa sami seba ochudobňovali. 
A tak rozhodne Mišo, že Ferovi štát vyplatí za zníženie jeho dôstojnosti a 
vážnosti 100 000 ?. Na druhý deň rozhodne Fero, že tú istú sumu vyplatí 
štát aj Mišovi. Fifty-fifty, aby bola spravodlivosť. Vaša spravodlivosť. 
Spravodlivosť nenažrancov, pre ktorých je vlastné brucho stredobodom 

vesmíru. 
Prečo nemôže učiteľ Mišo rozhodnúť, že učiteľovi Ferovi musí štát zvýšiť 

plat zo 700 ? mesačne aspoň na 1 400? Veď učiteľ Fero by mu to určite 
veľmi rád obratom vrátil. Prečo nemôže dôchodca Mišo rozhodnúť, že 

dôchodcovi 



Ferovi sa zvýši dôchodok z 350 na 700 ? mesačne? Veď dôchodca Fero by mu 
to určite veľmi rád obratom vrátil. 

V § ods.2 zákona č. 385/2000 Z.z. o sudcoch a prísediacich sa píše: 
"Sudca je pri výkone svojej funkcie nezávislý a zákony a iné všeobecne 

záväzné 
právne predpisy vykladá podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia; 

rozhoduje nestranne, spravodlivo, bez zbytočných prieťahov a len na 
základe skutočností zistených v súlade so zákonom." 

Nie som právnik, napriek tomu tvrdím, že ak sudca Mišo rozhoduje o 
žalobe sudcu Fera voči štátu a sudca Fero o takej istej žalobe sudcu Miša, 

nemôžu rozhodovať nestranne a nemôžu rozhodovať spravodlivo. Rozhodujú 
preto 

v rozpore so zákonom. A nič sa nedeje. Namastia si vrecká a ešte sa nám 
smejú. 

To sú piliere spravodlivosti v tomto štáte. 
03.02.2011 

++++++++++++++++++++++++ 
Uz to bolo raz uverejnene 
Celý svět potřebuje takového vůdce! 
Předseda vlády Kevin Rudd - Austrálie 
Muslimové, kteří chtějí žít podle islámského práva Sharia, byli ve středu vyzváni, 
aby opustili Austrálii, čímž se vláda zaměřila na radikály ve snaze odvrátit možné 
teroristické útoky. 
Rudd sám pak rozhněval některé australské muslimy prohlášením, že podporoval  
špionážní agentury ve sledování národních menšin. Cituji: 

„Přistěhovalci, ne Australané, se musí přizpůsobit. Přijměte to, nebo odejděte. 
Jsem unavený obavami tohoto národa u toho, zda nejsme ohroženi nějakými jedinci či 
jejich kulturou. Od teroristického útoku na Bali jsme u většiny Australanů zaznamenali 
nárůst vlastenectví.“ 

Naše kultura se vyvíjela během více než dvou století bojů, pokoušení a vítězství 
milionů mužů a žen, jež usilovali o svobodu. Mluvíme převážně anglicky, ne španělsky, 
libanonsky, arabsky, čínsky, japonsky, rusky, nebo jakkoli jinak. Tudíž, pokud se chcete 
stát součástí naší společnosti, naučte se jazyk!  

Většina Australanů věří v Boha. Není to žádný politický pravicový nátlak, ale 
prostý fakt, neboť právě křesťanští muži a ženy založili tento stát na křesťanských 
principech, což je jasně zdokumentováno. A je jistě vhodné, aby to bylo vyobrazeno na 
stěnách našich škol. Pokud vás bůh obtěžuje, navrhuji vám, abyste uvažovali o jiné části 
světa jako svém domově, neboť Bůh je součástí naší kultury. 
 Vaši víru můžeme akceptovat, a nebudeme se ptát proč. Vše, co žádáme, je aby 
jste vy akceptovali tu naši a žili s námi v souladu a pokojném soužití. 
 Tohle je naše země, naše půda a náš způsob života a dáme vám veškerou 
příležitost k tomu, abyste toho všeho mohli užívat. Ale jakmile jste si začali stěžovat, 
naříkat a remcat o naší vlajce, našich závazcích, naší křesťanské víře nebo našem 
způsobu života, velmi Vám doporučuji využít další přednosti naší skvělé australské 
svobody - právo odejít. Pokud jste nešťastní, odejděte. Nenutili jsme vás sem přijít. 
Požádali jste, abyste tu mohli být. Tak přijměte zemi, která přijala vás.“ 



Možná, že pokud mezi sebou tohle rozšíříme, najdeme i my v České republice 
odvahu  začít mluvit a vyslovit tu samou pravdu. 
Pokud souhlasíš, pošli tohle co nejvíce lidem, které znáš. 

++++++++++++++++++++++++ 
O původu a rodině V.I.Lenina 
Leninův dědeček z matčiny strany, zámožný lékař, se narodil jako Moiše 
Srul Blank. Byl synem obchodníka hebrejského vyznání, Moiše Istkoviče 
Blanka (pradědeček L.), jehož židovská rodina zřejmě přišla na Rus z 
Rakouska. Žena Moiše I. Blanka, prababička L., byla Švédka. Po 
pokřtění L. dědečka, původní hebrejské jméno Moiše Srul bylo zaměněno 
za Alexandr Dimitrijevič. Tento Dr Alexandr Dimitrijevič (kdysi Moiše 
Srul) Blank se oženil se židovskou Němkou Annou Groshopfovou (babička 
L.) z bohaté povolžské židovskoněmecké rodiny. V rozvětvené německé 
části této rodiny byla řada známých jedinců; na př. archeolog a 
vychovatel císaře Bedřicha III. Ernst Curtius a prý též Hitlerův polní 
maršal Walter Model. Leninova německá babička, luteránka, mluvila 
převážně německy. Rusky se nenaučila. Dr Blank, Leninův dědeček, 
zakončil úspěšnou zdravotnickou karieru hodností státního rady a byl 
registrován v seznamu povolžské nobility v Kazani. Zde si zakoupil 
venkovské panství Kokuškino, ke kterému patřila též řada nevolníků. 
Tento fakt byl v SSSR velice přísně tajen. Blankovi měli pět dcer, 
včetně Marie, budoucí Leninovy matky. Dostalo se jim kvalitního 
vzdělání v německé dobové kulturní tradici. Leninova matka mluvila a 
zpívala německy, francouzsky, rusky, anglicky a po mnoho let dobře 
spravovala majetek a rodinné investice. 
Dědeček z otcovy strany, Nikolaj Uljanov, byl krejčím v městě 
Astrachaň, v deltě řeky Volhy. Oženil se s Annou Smirnovovou 
kalmycko-mongolského původu. Určité fysiognomické asijské rysy L. 
(šikmé oči, vystouplé lícní kosti) podědil zřejmě po této babičce. 
Měli pět dětí, včetně Iljy, Leninova otce. Po smrti Nikolaje Uljanova 
se o rodinu staral jeho svobodný bratr Vasilij, zámožný zástupce 
obchodního koncernu Bratři Sapožnikovy v Astrachani. Díky jeho 
finanční podpoře, Ilja vystudoval na universitě matematiku a fyziku. 
Po svatbě s Marii Blankovou Uljanovi žili v povolží, v Simbirsku, kde 
L. otec působil jako středoškolský profesor. Simbirsk později 
bolševiky přejmenován na Uljanovsk a celé starobylé město bylo změněno 
na Leninův památník. V rámci této marxisticko - leninské "modernizace" 
kostely, včetně známé katedrály, zasvěcené památce padlých z r.1812 a 
chrámu, kde byl pokřtěn budoucí zakladatel a vůdce bolševiků a který 
Uljanovovi pravidelně navštěvovali, byly srovnány se zemí. Též hlavní 
hřbitov byl zcela zplanýrován. Ponechali tam, po odstranění kříže, 
pouze hrob Leninova otce. Manželství Uljanových bylo šťastné. 
Konzervativní Ilja Uljanov, obdivovatel cara Osvoboditele Alexandra 
II. (zrušil nevolnictví) byl pro své pedagogické schopnosti u svých 
nadřízených oblíben. Brzy jmenován inspektorem a později ředitelem 
všech škol v Simbirské provincii. Tato vysoká pozice státní služby 



odpovídala hodnosti brigádního generála. Ilja Uljanov se svou rodinou 
náležel do stavu dědičné nobility Simbirské gubernie (Carský edikt 
č.4566, 29.11.1886). Uljanovi udržovali velký dům se služebnictvem a 
žili si dobře. Mimo služební plat měli příjem z pronajímání 
nemovitostí a polí v Kokuškině. Byla to spořádaná, vzorná rodina. 
Všechnu péči soustředili na výchovu třech synů a třech dcer. Alexandr 
s nadáním pro přírodní vědy, studoval zoologii, Vladimír (Lenin) 
studoval práva, Dimitrij se stal očním lékařem. Všichni byli dobrými 
studenty. Vladimír (L.) byl oblíbencem ředitele gymnasia v Simbirsku, 
Kerenského. Kerenského syn Alexandr Kerenský, Leninův mladší 
současník, bude jedním z vůdců únorové demokratické revoluce (1917), 
která svrhne cara a stane se hlavou prvé republikánské vlády v Rusku. 
Ředitel by asi svůj názor na Vladimíra I. Uljanova změnil, kdyby 
věděl, že vládu jeho syna zlikviduje, bodáky rozežene parlament, 
popravou řady ministrů zahájí téměř nekonečnou řadu exekucí a mučení 
politických protivníků a že jeho syn Alexandr unikne Leninově pomstě 
jen šťastnou náhodou (*). 
Student gymnasia Vladimír I. Uljanov (L.) nebyl v oblibě u všech. 
Mnozí jeho kolegové nesnášeli vypjaté sebevědomí třídního primuse, 
které občas přecházelo v aroganci. Byl znám svou netolerancí. Věřil, 
že jen on má vždy pravdu, názory jiných nesnášel. Byl často ironický a 
až vulgárně hrubý. Přátelství nevyhledával a upřímných přátel neměl. 
Jinak nic nenasvědčovalo, že ve vzorné rodině konzervativního ředitele 
škol vyrůstají ne jeden, ale dva radikální revolucionáři. Starší syn, 
Alexandr, bude pro svou činnost v pověstné teroristické organizaci 
"Narodnaja Volja", pro prokázanou vedoucí úlohu v přípravě atentátu na 
cara Alexandra III. popraven. Byla mu nabídnuta carem milost, pokud o 
ni požádá. Hrdý 26 letý Alexandr Uljanov o milost nežádal. Revoluční 
víra jej stála život. Paní Uljanovová i po popravě syna, teroristy, 
dostávala plnou státní penzi a nadále žila v plném komfortu. Přežila 
Alexandra o mnoho let. Oba její synové Vladimír (L.) a Dimitrij mohli 
pokračovat v univerzitním studiu. Nejznámější člen rodiny Uljanových, 
Vladimír Iljič Uljanov - Lenin zemřel na mozkovou mrtvici ve věku 54 
let (1924). Na Leninův naprosto bezohledný revoluční fanatism, na jeho 
posedlost po absolutní moci, na systém prvé moderní 
policejní-teroristické diktatury, který on a jeho odchovanci 
vybudovali, doplatí a stále doplácí zničenými životy miliony lidí a to 
nejen v Rusku. 
(*) Alexandr Kerenský přežil svého svého staršího spolužáka a 
smrtelného nepřítele o mnoho let. Zemřel v r.1970 v USA. 

++++++++++++++++++++++++ 

http://www.unipo.sk/filozoficka-fakulta/veda/AHP Annales historici Presovienses 
AHP 2011, Annales historici Presovienses 



Annales historici Presovienses (AHP) je vedecké periodikum Inštitútu histórie 
Filozofickej fakulty Prešovskej univerzity v Prešove a Centra excelentnosti 
sociohistorického a kultúrnohistorického výskumu Prešovskej univerzity v Prešove (CE).  

AHP uverejňuje príspevky z histórie a príbuzných vedných odborov. Sústreďuje sa najmä 
na publikovanie najnovších výsledkov vedeckého výskumu bádateľov zo Slovenska i zo 
zahraničia. 

Tradícia AHP siaha do roku 2001, kedy na Katedre dejín Fakulty humanitných 
a prírodných vied PU začala vychádzať katedrová ročenka. Pri jej zrode stáli I. 
Michnovič, V. Hudečková, M. Pekár a P. Derfiňák.  

V súvislosti s organizačnými zmenami na PU v rokoch 2004 – 2005 sa Ročenka Katedry 
dejín FHPV PU premenovala na Annales historici Presovienses a stala sa periodikom 
novovzniknutého Inštitútu histórie FF PU. Od roku 2010 vychádza v spolupráci s CE 
dvakrát ročne. 

++++++++++++++++++++++++ 
Pridajte si zivotopis na http://praca.sme.sk, aby vas zamestnavatelia nasli. 

++++++++++++++++++++++++ 

ZIVOT ONLINE          Richard Budín 

Väzni z Kráľovej predviedli na vernisáži aj svoje hudobné umenie. 
Autor: Ján Miškovič 
Poslať na e-mailVytlačiť článokPridať do obľúbenýchDiskusia k článku  

Vynálezca spoza mreží: Zachránia ho originálne nápady? 

Včera 08:00 | Vďaka väzeniu sa možno stane slávnym. Miroslav, ktorý si odpykáva 
sedemročný trest za finančné podvody, vymyslel vodíkovo-kyslíkový elektrizér. „Ak 
týmto nápadom zarobím peniaze, vyplatím dluhy,“ sľubuje. 

Banskobystrické múzeum Thurzov dom sa stalo počas vernisáže výstavy nazvanej Čo je 
v nás najstráženejšou budovou v meste. Práve tu totiž vystavujú svoje diela odsúdení z 
Ústavu na výkon trestu odňatia slobody v Banskej Bystrici - Kráľovej. Tradícia týchto 
výstav sa datuje od roku 1995, o osem rokov neskôr už nadobudla celoslovenský 
charakter. 

Nedomyslel som to 

Miroslav pracoval ako mechanik oznamovacej a zabezpečovacej techniky, hlavu mal 
plnú nápadov. „Snažil som sa na ne získať financie, ale legálne sa mi to stále nedarilo. A 
tak som to skúsil inou cestou. Nebol to správny postup, nedomyslel som to,“ priznáva 
dnes mladý  



muž, ktorý v súčasnosti „ťahá“ piaty zo siedmich rokov výkonu trestu. Ani za mrežami 
však nezaháľal, inšpirovaný svojím okolím a pedagógom vymyslel vodíkovo-kyslíkový 
elektrolyzér a systém na sušenie muriva. Na obidva nápady už získal úžitkový vzor na 
Úrade priemyselného vlastníctva, pridelenie patentu je v konaní. „Vo všetkom mi vyšli v 
ústrety a keď bolo treba, poradili. Teší ma, že môj čas za mrežami nie je celkom 
zbytočný. Mám  
ho samozrejme oveľa viac, ako na slobode, kde by som inak zrejme riešil celkom iné 
problémy,“ hovorí Miroslav. 

  

 

Nápady odsúdeného vynálezcu ocenila aj inisterka spravodlivosti Lucia Žitňanská. 

 Vodíkovo-kyslíkový elektrolyzér je zariadenie na rozklad vody elektronickou cestou. 
„Rozkladá elektrolyt na plyny, ktoré sa dajú využiť na spaľovanie rôznych  

palív, napríklad benzínu či nafty. Zariadenie môžete pripojiť na elektrocentrálu vo 
vysokohorskom prostredí, aby ste spotrebovali menej paliva, alebo ho použiť ako 
prídavné palivo k spaľovaciemu procesu, čím opäť šetríte energie. Na podobnom princípe 
funguje aj sušič muriva, ktorý v stene rozkladá vodu na plyny. Ocenia ho napríklad ľudia, 
ktorých zasiahli povodne, alebo im kvôli spodným vodám vlhnú steny domu. Nie je to 
síce taký rýchly proces, ako pri klasickom sušení, ale oveľa ekonomickejší,“ zdôrazňuje. 
Čo urobí, ak vďaka svojim nápadom zbohatne? „Predovšetkým vrátim dlhy, lebo ich 
mám naozaj dosť,“ priznáva muž, ktorý chce po návrate z výkonu trestu začať znovu žiť. 
„Verím, že ma tieto úspechy naštartujú a že sedím v tom správnom vlaku.“ 

Okno do duše 



Autorom zaujímavých obrazov, ktoré sú taktiež súčasťou výstavy, je bývalý väzeň 
Gabriel. Návrat medzi ľudí, s ktorými strávil dva a pol roka svojho života, bol preňho 
akousi nostalgickou spomienkou na obdobie, ktoré už nikdy nechce zažiť. „Vo väzení 
som pochopil, čo treba. Dnes si vážim slobodu, začínam podnikať pri práci s drevom v 
stolárskej výrobe. Tieto obrázky  

som maľoval počas výkonu trestu. Umenie je niečo, čo vám dáva silu do života, môžete 
rozmýšľať sami nad sebou, nad tým, čo cítite. Tento motýľ napríklad symbolizuje 
slobodu, toto srdce túžbu naplniť ľudí láskou,“ dodáva poeticky muž, ktorý bol vo väzení 
za krátenie daní. „Znie to možno paradoxne, ale som za to rád. Nebyť väzenia, ktovie, 
ako by som skončil.“ Radosť mu urobili aj úspechy Miroslava, ktorého osobne pozná. 
„Veľmi sa mi to páči, je v tom kus kreativity. Keby bol na slobode, možno by sa mu 
niečo také nikdy nepodarilo,“ hovorí Gabriel. 

 Gabriel týmito obrazmi  

čistil počas pobytu vo väzení svoju dušu. 

 Výstava diel odsúdených potrvá až do 1. apríla, výťažok z predaja predmetov pôjde na 
konto detskej nemocnice v Banskej Bystrici. 

Tenis SR-ČR ženy febr.2011: Češky v „národných“ farbách: modré tričko, červená 
suknička, naše v akejsi ničnehovoriacej neutrálnej svetlomodrej súprave. Rozhovor pre 
TV: Cibulková sa išla pretrhnúť v rýchlosti, pričom opakovala už povedané (veď inak sa 
to ani nedá, ak si vopred človek nepremyslí, čo chce povedať a chrlí len bezvýznamné 
slová), Češka hovorila pomaly, každé jej slovo malo svoju váhu a miesto. Je na 
zamyslenie, v čom to je. Naša by možno radšej poskytovala rozhovor už v angličtine...., 
aspoň tak mi jej rétorika pripadá, povedať veľa, rýchlo, ale bez obsahu... Už v prvej 
ľudovej nás naučila pani učiteľka: hovoríme nahlas, zreteľne a  P O M A L Y. 

Tá farba dresov tiež svedčí o niečom, teda o vzťahu k vlasti, jej reprezentácii. Len 
neviem, kde sa medzi českými národnými farbami vzala tá modrá. Trojuholník z česko-
slovenskej zástavy (?), ktorú temer 20 r. po rozdelení používa jedna strana, napriek 
dohode o nepoužívaní spoločných znakov „federace“, alebo modrá po tatíčkovi - 
 „Havlovom vzorovi“(?) 

V dnesnych zvratenych hodnotach ktore mame moznost vidiet vseliake misky a proste-
tutky, media  nepropaguju vedcov, vynikajucich ludi, mladych sportovcov, tu je mlada 
uspesna sportova strelkyna Danka Bartekova. Tu su jej doterajsie uspechy. Je nasou 
nadejou na OH v Londyne. Okrem toho je vlastenka. 
http://sk.wikipedia.org/wiki/Danka_Bartekov%C3%A1 

++++++++++++++++++++++++ 
Edita GRUBEROVA sings "Dolina, dolina" 
http://www.youtube.com/watch?v=GdO7eG-zCYk&feature=related 
Janka Guzová- Ej, ňechoce parobci 
http://www.youtube.com/watch?v=tMQZoHWleAg&feature=related 



Janka Guzová -Takú mi cigán hraj / Ňevidela by ja se 
http://www.youtube.com/watch?v=Oy3jS780Y38&feature=related 
Janka Guzová. A JA TAKA ČARNA. Staršia nahrávka.Archival record. 
http://www.youtube.com/watch?v=DVMFfeg8CiU 
Janka Guzová- Hanička konala/Ešči raz budze 
http://www.youtube.com/watch?v=DzRkctOyCO0 
A ja taka dzivočka. Song from eastern Slovakia. 
http://www.youtube.com/watch?v=kKNrOas1qIQ&feature=related 
Jozef Sramek- Ja Parobok Z Kapušan 
http://www.youtube.com/watch?v=4_CZxrO_Wek&feature=related 
A od Prešova 
http://www.youtube.com/watch?v=7gcTl5OKRGg&feature=related 
Hanka Servicka  
http://www.youtube.com/watch?v=7aOFqVRZ90w&feature=related 
Anna Servická, Ron Šmeral - Коли ясна звізда (Koly jasna zvizda) 
http://www.youtube.com/watch?v=qoSzG6GtXmo 
Jablonica - K. Plicka: Dievca a Gazda z Jablonice 
http://www.youtube.com/watch?v=8ycorLsOhM4 
Z filmu Zem spieva (1933) Karol Plicka 
http://www.youtube.com/watch?v=xYlUwZWe5fA&feature=related 
Karol Plicka a chlapi zo Šumiaca 
http://www.youtube.com/watch?v=xnaELsTdpwE&feature=related 
Karol Plicka – Šumiac 
http://www.youtube.com/watch?v=7joFNnoaNBg 
Z filmu Zem spieva (1933) Karol Plicka 
http://www.youtube.com/watch?v=s1iqEbnmpuk 
Ľúbim Aničku/Naša Anička 
http://www.youtube.com/watch?v=W2mQx8cIkgg&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Velka filmova hviezda slovenskeho povodu Robert Urich 
http://www.youtube.com/watch?v=7KeIxssvqsk 
http://www.youtube.com/watch?v=1udG0-S6Rtg 
http://www.youtube.com/watch?v=VqU2RXP-4tA&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Velky idol Americanov Sandra Dee, ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=KVToA3fN7YU 

++++++++++++++++++++++++ 
Tom Selleck –ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=H5QeuyF3-Lg 
http://www.youtube.com/watch?v=Xujyf5UnlOQ&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Tony Curtis – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=vB66Gnf5JMg 

++++++++++++++++++++++++ 
Richard Chamberlain – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=GnOiSSXoS5o 



http://www.youtube.com/watch?v=h9_whtCO5e0&feature=related 
++++++++++++++++++++++++ 

Steve Mc Queen – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=YnvE1SzJE0c 
http://www.youtube.com/watch?v=ephyLFTR2so&feature=fvw 

++++++++++++++++++++++++ 
John Malkovich –  ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=W6OU_8zkvw4 
http://www.youtube.com/watch?v=4qPgrCFcwFk&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=befaj1KUAAE&feature=fvw 

++++++++++++++++++++++++ 
Andy Warhol – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=mKdDbktVKUI 
http://www.youtube.com/watch?v=ESGrKwIdb8A&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Jon Voight – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=253PiA7zIl4 
http://www.youtube.com/watch?v=6EZjuBDS89s&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Angelina Jolie – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=TtPU7r5dUxE 
http://www.youtube.com/watch?v=bK0ld1QMLn4&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Paula Negri – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=DMnxJTUU5b8 
http://www.youtube.com/watch?v=hYTO5DXrD-s&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=E-qwL78gQ64&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Paul Newman – ma slovensky povod 
http://www.youtube.com/watch?v=dG9tuuznL1Y 
http://www.youtube.com/watch?v=He5YS1sQH3w&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
Mili priatelia,  

v poslednych dnoch sa v blizkom okoli udialo niekolko udalosti, ktore stoja za 
zaznamenanie.  

Odbocenie: Ak sa uz-aj chystate vydeletovat tuto spravu, nemam Vam to vobec za zle! 
Ale pozrite si, prosim, v druhej casti niekolko pozvanok na podujatia, mozno Vas nieco 

zaujme.  
Navrat: Absolvovali sme aj prvy „magicky datum“ 1.1.11., ktori sice napodiv velmi 

nezabral, ale na datume 11.11.11. sa urcite poriadne nabalia numerologicky a 
numerologovia aj vestice a vestci. Niet sa im co cudovat, ked sa im na hluposti inych dari  

Cez rozne TiVi sme sa dostali do stredu diania prepychovych plesov s celeb-ritkami v 
nadhernych robach a elegantnymi celebritmi.  Ked vsak prehovorili na mikrofon, cloveku 
bolo luto, ze sa toho nedozil Darwin – mal by jediny exaktny dokaz o vyvoji (niektorych) 

ludi z prvokov a bicikovcov.  
V novom roku sa pohli sa obrovske peniaze pri predaji ziveho tovaru, pri prestupoch 



najlepsich futbalistov(aj futbalistiek?) a hokejistov z klubu do klubu. Aj tu plati 
Rakovskeho: „plny mesec pred prazdnym slavnostne kraca.“  

A propos, Rakovsky. Na http://zlatyfond.sme.sk/  najdete diela toho vyznamneho 
slovenskeho humanistu a basnika v genialnom preklade Miloslava Okala. Odporucam. 

http://www.facebook.com/#!/pages/Zlaty-fond-dennika-SME/59502126323  
++++++++++++++++++++++++ 

Cez vikend ma velmi znepokojilo vyrazne oteplenie v Bratislave. Na Strkoveckom jazere 
sa roztapa lad a majstrovstvam sveta v hokeji hrozi kolaps.  Kompetentni sice s pokrovou 
tvarou tvrdia, ze zimak bude complet, lenze radsej by mali to jazero drzat v rezerve.  
Planoval som zobrat si na povel Rozhlas a televiziu Slovenska, ale ked pan prezident 
dosiahli znizenie platu generalneho riaditela, nedam sa do toho, ani keby ma na kolenach 
prosili vsetky deti tatka Eltona Johna. To uz radsej nejake teple miestecko v teplarentsve.  
A co si dovolujem odporucit Vam z kultury v najblizsom case?  
V aprili si pripomenieme 80. vyrocie narodenia vyznamneho slovenskeho skladatela, 
klaviristu, pedagoga, matematika Mira Bazlika. Na jeho pocest som zavesil na 
www.juras.sk ukazku jeho umenia pri interpretacii jeho milovaneho Bacha.  
Do konca februara uverejnim na www.juras.sk podmienky 3. rocnika udelovania Ceny 
Sebastian za mimoriadny prinos k odkazu diela Johanna Sebastiana Bacha pre 
sucasnikov v rokoch 2010 a 2011 s vyzvou na nominaciu osobnosti ci organizacii sirokou 
verejnostou. Slavnostne udelenie Ceny Sebastian bude 21. marca 2012 (vyrocie 
narodenia J. S. Bacha).  
Doterajsi laureati Ceny Sebastian: Miro Bazlik, Stanislav Surin, Karol Mednansky, Jan 
Slavik, Ferdinand Klinda, Ivan Sokol in memoriam,  Milos Valent, cestne uznania dostali 
David di Fiore, Bohdan Krampl, Martin Vargovcak.   
Uz v utorok 8. februara o 19.04 hodine na Radiu Devin si mozete vychutnat zaznam 
koncertu Velkeho zboru donskych kozakov s hostami (Andrea Cajova, Detsky 
spevacky zbor Slovenskeho rozhlasu s Ardianom Kokosom), ktory bol vo Velkom 
evanjelickom kostole 19. decembra 2010. Na www.juras.sk sa mozete zucastnit ankety 
o najkrajsiu rusku ludovu piesen, ktora zaznie v zazname koncertu. Z ucastnikov ankety 
vyzrebujeme ucastnika, ktory dostane videonahravku z koncertu. Objektivnost 
zrebovania bude zabezpecena pod dozorom noveho verejneho generalneho prokuratora.  
V nedelu 13. februara o 19. hodine nastane v Dvorane VŠMU na Zochovej ulici 
v Bratislave velke zblizenie tretieho druhu, spolocny valentinsky koncert vokalnej 
skupiny CLOSE HARMONY FRIEDNS a Slovenskeho komorneho orchestra 
Bohdana Warchala. 
http://www.closeharmonyfriends.com/nf_flash.php#flash/sk/koncerty/  
   
V pondelok 7. februara vypukol na Slovensku prvykrat Narodny tyzden manzelstva, 
ktory zavrsi velky Koncert manzelov (nielen) pre manzelov vo Velkom evanjelickom 
kostole na Panenskej ulici v Bratislave na Valentina 14. februara o 18. hodine. Viac na 
www.juras.sk a http://www.ntm.sk/.  
   
V stredu 16. februara o 19. hodine caka na milovnikov klasickej hudby dalsi bonbonik 
vo Velkom koncertnom studiu Slovenskeho rozhlasu, kde bude hostom SOSR-u polsky 
violoncelista Marcin Zdunik. Program: Simaj, Prokofiev, Glazunov.  
   



Nadacia Vyskum rakoviny pripravuje v case medzi Svetovym dnom proti rakovine (4. 2.) 
a Dnom vyskumu rakoviny (7. 3.) bohaty odborny, osvetovy aj kulturny program. Zo 
vsetkeho spomeniem podujatie Vyskum pre zivot v piatok 4. marca od 15.00 do cca 
18. hodiny v Obchodnom centre Galeria (Tesco) Lamac. Pritazlive mozu byt pre 
viacerych navstevnikov sukromne a doverne konzultacie o starostlivosti 
o onkologickych pacientov v case liecby aj po nej. Verejnost zabavia Pali Hammel, Janko 
Kuric, Honzo Kryl, muzikalova spevacka Juliana Jamriskova-Knopp, spevacky zbor 
Cantus, ci kuzelnik Peter Sestak. Verim, ze pride medzi nas aj ohlaseny spevak Maros 
Bango s manzelkou Sasou, ktorych v tychto dnoch postihla tazka strata, umrtie 17-rocnej 
dcery Marianny. Info o podujati na www.juras.sk  
   
Na potreby  Nadácie Výskum rakoviny myslel aj jej vzácny partner Ustredie ekumenickej 
pastoracnej starostlivosti pri Ozbrojenych silach a zboroch SR, ktory si pripomina 5. 
vyrocie zriadenia. V stredu 23. marca o 18.00 hodine bude pri tejto prilezitosti 
slavnostna akademia Bez a bojuj vo Velkom kostole na Panenskej ulici s volnym 
vstupom a zbierkou prave na vyskum rakoviny. Ucinkovat budu Jan V. Michalko, Dusan 
Jamrich, Detsky spevacky zbor Slovenskeho rozhlasu a Hudba Ministerstva vnutra SR. 
Podrobnosti o slavnosti budu coskoro „zavesene“ na www.juras.sk.  
   
V plnom pride su aj pripravy na 4. rocnik sportovo-humanitnej akcie Beh pre zivot, kde 
je Nadacia Vyskum rakoviny partnerom Nadacie Tesco. Sledujte www.behprezivot.sk, 
www.nvr.sk, www.juras.sk, ale aj fejsbuuuky, informacie budu coskoro zverejnene.  
   
Tak sa mi mari, ze o vedu a vyskum sa staraju mnohi, umelci, vojaci a policajti, 
obchodne spolocnosti aj siroka verejnost, len ti, ktori by kvoli starostlivosti o tieto 
zakladne predpoklady vyvoja spolocnosti nemali ani spavat, skrtaju ich rozpocty a pri 
zbierke hadzu do „kasicky“ male centiky a gombiky.  Len nech sa im a ich najblizsim 
dari! Tak neviem ci su to falosni demokrati, alebo nefalsovani pseudodemokrati.  
   
Na druhej strane, vyskum sa da robit aj s minimalnymi nakladmi. Jara Cimrman 
vydychovanim dymu z cigarety do vylevky dokazal, ze „tudy cesta nevede“ a z dymu 
zlato nevznikne.. Ja som takto dokazal, ze kofein skodi komunikacii medzi ludmi, ked 
som vlozil mobil namiesto do stojana, do salky s ciernou kavou. A nastalo utiseni velike 
a vsetky cisla zmizli v nenavratne!  
    Srdecne februarovo  
  Jan Juras 

++++++++++++++++++++++++ 
Včera bolo sté výročie narodenia Ronalada Reagana. V spojených štátoch boli veľolepé 
oslavy, nakoľko je i demokratmi Reagan považovaný za najlepšieho prezidenta 20 
storočia po F.D.Roolsweltoví. Sochu mu v štátoch ešte nemôžu postaviť, pretože zákony 
hovoria, že významní prezidenti USA môžu mať vo Washihgtone sochu po najmenej 25 
rokoch. Keďže Reagan zomrel v roku 2005 má ešte čas dvatsať rokov.Socha tam majú 
okrem Rooswelta len sochy George Whasingtona, Abrahama Lincolna a Jamesa 
Jeffersona. Posledná socha významného prezidenta je páve F.D.R. Inak v českej 
republike sa rozhorela diskusia o pomenovaní Ruzyňského letiska, letiskom Ronalda 



Reagana. Je veľká pravdepodobnosť, že sa toto uskutoční. České médiá sa včera venovali 
i R.R., ba dokonca je už návrh i v smenovni českého parlamentu 

++++++++++++++++++++++++ 
Stanovisko 

Panslovanskej únie 
č. 1/2011 

k pripravovanej novele zákona o používaní jazykov národnostných menšín 
V každej ľudskej spoločnosti je potrebný všeobecný komunikačný nástroj a na Slovensku 
je ním slovenčina. Ústava Slovenskej republiky, práve z tohto dôvodu, ustanovila 
slovenský jazyk ako štátny jazyk, čím zároveň rešpektovala skutočnosť, že štátotvorným 
subjektom na Slovensku je slovenský národ. Podrobnosti upravuje zákon o štátnom 
jazyku. To znamená, že slovenčina je na území Slovenskej republiky jazykom 
používaným vo verejnom styku a iné zákony nemôžu ohrozovať toto jej postavenie. Túto 
základnú východiskovú skutočnosť podčiarkujú aj všetky príslušné medzinárodné 
dohody, teda aj často citovaná Charta menšinových alebo regionálnych jazykov. Toto 
svoje postavenie nestráca slovenčina, ako štátny jazyk, ani v tých oblastiach, kde žijú 
príslušníci národnostných menšín. 
Do nášho parlamentu však v tomto období smeruje návrh novely zákona o používaní 
jazykov národnostných menšín z dielne politickej strany MOST-HÍD, ktorý síce verbálne 
konštatuje všetky uvedené ustanovenia o postavení slovenského jazyka, no v ďalšom 
texte a v navrhovaných zmenách ich de facto neguje, prípadne sa ich snaží obísť.  
Prijatie návrhu novely zákona predloženého stranou MOST-HÍD o používaní jazykov 
národnostných menšín by malo za následok prebudovanie veľkej časti slovenského 
právneho poriadku. Prijatím jednotlivých ustanovení tejto novely by sa zlegalizovala 
diskriminácia Slovákov na národnostne zmiešanom území južného Slovenska, ktorým ani 
ich 90 % väčšina nezaručí, že sa štátny jazyk uplatní na území, kde žijú spolu s 10 % 
maďarskou menšinou. Dôrazne upozorňujeme, že sťažnosti Slovákov z tohto územia 
ukazujú, že ich diskriminácia nie je nijako výnimočná. 
Navyše mnohé navrhované zmeny odporujú logike, základným princípom výkladu práva 
a medzinárodne uznávaným právnym princípom.1 Ich uzákonenie by zneistilo právnu i 
osobnú istotu občanov Slovenskej republiky – a to nie len občanov slovenskej národnosti 
ale i občanov nemaďarských národnostných menšín. Je evidentné, že aj touto snahou o 
úpravu slovenských zákonov sa realizuje politický program maďarskej iredenty, ktorá sa 
usiluje o vytvorenie Veľkého Maďarska. Maďarská iredenta nikdy nezmenila svoj 
maďarizačný program. Jej cieľom nie je obrana legitímnych záujmov príslušníkov 
maďarskej menšiny (a už vôbec nie záujmov príslušníkov ostatných národnostných 
menšín), ale postupná maďarizácia celého priestoru, ktorý nazývajú „Karpatskou 
kotlinou“.  
V systéme svojich školských, vzdelávacích a verejno-právnych inštitúcií poskytuje 
Slovenská republika menšinám práva v mnohom presahujúce európsky štandard. A 
napriek týmto skutočnostiam chcú maďarskí iredentisti a s nimi kolaborujúci maďaróni, 
pomocou predmetnej novely šikanovať a trestať predstaviteľov verejnej správy za to, že 
                                                 
1 O legislatívno-právnej nespôsobilosti autorov návrhu novely svedčí aj to, že navrhli v § 2, ods. 4 vypustiť text: „V pochybnostiach 
je rozhodujúci text rozhodnutia v štátnom jazyku.“. Je to buď frapantný dôkaz  právneho analfebatizmu, alebo zámerný zákerný trik, 
ktorý má zabezpečiť možnosť spochybňovania akéhokoľvek relevantného výkladu pri sporoch a zámerné systémové zneistenie 
právnej relevantnosti akéhokoľvek konania, pretože umožňuje množstvo odlišných výkladov ľubovoľného dvojjazyčného textu.  
 



nedostatočne diskriminujú svojich slovenských spoluobčanov, že sa nie dosť ochotne 
pričiňujú o ich maďarizáciu. Hoci neúspešne protestovali v Štrasburgu proti pokutám 
v rámci zákona o štátnom jazyku, do „svojej“ novely ich bez začervenenia zaradili.  
Panslovanská únia vyzýva poslancov slovenského parlamentu, aby tento paškvil 
neschválili. Pre nás je nepredstaviteľné, aby takáto bezočivosť a neslýchaná provokácia, 
boli uzákonené. Je to zrejmá snaha maďarskej iredenty o deformáciu právneho poriadku 
„suverénnej“ Slovenskej republiky, za účinnej podpory predajných maďarónskych 
sluhov, zlegalizovať na Slovensku plazivú maďarizáciu, a to všetko pod rúškom 
obhajoby, multietnicity, multikultúrnosti a „moderného európskeho vnímania ľudských 
práv a kolektívnych slobôd“. Nevieme, či zo strany slovenských maďarónov ide 
o hlúposť, alebo o predajnosť a ochotu slúžiť cudzím záujmom, alebo o ich kombináciu, 
avšak úmysel maďarskej iredenty je zrejmý.  
V Bratislave utorok, 8. februára 2011 
Predsedníctvo Panslovanskej únie 

++++++++++++++++++++++++ 
SZSZ súrne potrebuje svojho Mariána Tkáča! 

Vazeny pan K 

dakujem pekne za Vas mail.  

Mate 100%-nu pravdu, ked pisete, ze dve funkcne odbobia za sebou stacia. Moc 
korumpuje. To sa dalo vidiet na Markusovi a tiez aj na Sklaskom.  

 Skalsky (jeho otec sa volal Steiner) je exponentom prazsko-budapestianskej 
protislovenskej mafie, ktora ovladla SZSZ. Vzhladom na svoju krvnu skupinu je 
„nedoknutelny“ a tak si moze d0volit vsetko, bez obav, zeby ho mohol nieko potrestat. 
Riaditelka uradu pre zahranicnych Slovakov drzi nad nim ochrannu ruku a financne 
podporuje (cez granty) Skalskeho aktivity, ktore su zamerane hlavne na zhrabnutie co 
najviac penazi a na protislovenske akcie rozneho typu, napr, akcia VAGON... 

Je nepochopitelne, ako mozu Slovaci z USA (Nina a John Holy, Cuba), Kanady (pani 
Dvorska) ci zo Svedska (Daucik, Johansson), ktori sa dlhe roky bili do prs ako ti najväcsi 
vlastenci, ako mozu zapredat svoje presvedcenie a robit Skalskemu lokajov.... Len aby 
mali nejaku funkciu , aby boli pri koryte a na spolocenskom vyslni… 

 Pokial ostanu Skalsky a Privarova vo funkciach, je koniec akychkolvek nadeji, zeby 
SZSZ mohol posobit v prospech Slovakov a  Slovenska. 

 Dufajme, ze aj SZSZ dostane co najskor svojho Mariana Tkaca. 

 S uctou 

 S H 

Vazeny pan H! 



                                  Uplne s vami suhlasim. Markus, spiaci predseda s otvorenymi 
ocami, je konecne historia. Matica bola cestna organizacia, ked jej predsedami boli 
duchovne kapacity Slovenska - biskupi, ktori mali prirodzenu autoritu. Moje zivotne 
skusenosti mi diktuju, ze na nijakeho politika nevolim dva razy. Na Markusa volili ako v 
komunizme niekolko razy. I dobry chlieb po case splesnivie. Su cestne vynimky. 
  Co sa tyka SZSZ dlho podozrievam Skalskeho, ze je agentom ceskeho statu 
masarykovskeho ("Slovaks are Hungarian Czechs" - benesovskeho ("Slovaci nejsou 
narod. Aj Hanaci by mohli rict, ze jsou narod"). Skalsky (Berger?) nekona ako by mal 
konat skutocny, nezavisly, demokraticky, historie naroda znaly Slovak. Ja neverim, ze 
podvody su zapakovane v DNA Slovakov. Je to iba par agentov, ktori sluzia cudzine a 
prepchaju sa do popredia. 
    Je na case aj tam vycistit augiasov chliev. Suhlasim s Vami. 
Prajem Vam a vasim spolupracovnikom skutocny vlastenecky uspech! 
S uctou, 
J K       USA 

SZSZ súrne   potrebuje svojho Mariána Tkáča! 

 Marián Tkáč, nový predseda Matice slovenskej, sa pustil do vyčis»ovania augiáąovho 
chlieva, ktorý mu po dvadsa»ročnom bačovaní zanechal jeho predchodca, smutne 
preslávený Jozef Markuą.  

 Protislovenský  mediálny bulvár s pôľitkom informuje o kaľdom novom kostlivcovi, 
ktorý vypadol z markuąovskej skrine, keď  sa ju Tkáčovi podarilo po veµkej námahe  
otvori». Státisíce z národného pokladu, ktoré poputovali na účet súkromnej nadácie 
Jozefa Markuąa, kde sa nenávratne „stratili“, či  bývalým predsedom protiprávne 
vystavené zmenky, za ktoré teraz musí ruči» Matica, netransparentnosti v hospodárení, 
jeden “tunel“ za druhým... Najhorąie vąak na tom vąetkom je, ľe Markuąovou vinou 
Matica utrpela popri značných materiálno-finančných stratách, obrovskú újmu na svojej 
reputácii najstarąej, ba dá sa právom  poveda», ľe najzaslúľilejąej národno-kultúrnej 
ustanovizne Slovákov. Odhalenie podvodov a machinácií Markuąa a spol. silne otriaslo 
dôverou radových matičiarov, tých tisícov oduąevnených vlastencov, ktorých matičná  
generalita dlhé roky zavádzala a zneuľívala pre vlastné záujmy.  

 Aj mnohým  zahraničným Slovákom sa pomaly otvárajú oči a zahambeno sa pýtajú, ako 
sme mohli také dlhé roky veri» prázdnym sµubom Markuąa, Bajaníka a iných 
matičiarskych hchątaplerov? Treba si vąak prizna», ľe aj medzi zahraničnými Slovákmi 
sa naąli takí, ktorí za suché kôrky zo stola pána predsedu Matice zapredali svoju čes» 
a svoje svedomie  a stali sa posluąným objektom manipulovania zo strany matičných 
pohlavárov. Na tento účel si Markuą zriadil akýsi „poradný zbor zahrtaničných 
Slovákov“, do ktorého povolal  svojich  najoddanejąích pätolízačov z krajanských 
spolkov a organizácií. Celý „poradný zbor“ bol iba kulisou, dymovou clonou na zastretie 
dlhoročnej nečinnosti vedenia Matice voči krajanom. 

 Na listine “vyvolených“ nájdeme takmer vąetky mená  z vedenia SZSZ, vąetci odbre 
známi nenásytní zberatelia funkciíí a mastných postov. 



Porovnanie pomerov v Matici z čias panovania J.Markuąa s dianím v súčasnom SZSZ, 
informovanému pozorovateµovi odhlalí viaceré podobnosti. Aj v ątáte skalskom je niečo 
poriadne zhnité. Klamstvá, podvody a machinácie charatakterizujú súčasné vedenie 
zdruľenia. Kto sa opováľi prejavi» vlastný názor a kriticky sa vyjadrí na adresu vedenia 
SZSZ, ten riskuje predvolanie pred inkvizičný tribunál a následné vylúčenie zo zdruľenia. 
Aj Markuą sa podobným spôsobom zbavoval sojich kritikov.  

 Nie je uľ ľiadnym tajomstvom, ľe Skalský a spol. čelia ľalobám na súde v Bratislave. 
Okrem iného aj pre dokazateµné „nezrovnalosti“ v hospodárení, ale aj pre podozrenie z 
faląovania volieb na poslednom valnom zhromaľdení ako aj pre opakujúce sa 
poruąovanie stanov. 

 Matičiari sa naą»astie na poslednú chvíµu spamätali a markuąovcom konečne odzvonilo. 
Do čela Matice bol zvolený ing. Marián Tkáč PhD., ktorého vynikajúca reputácie (bol 
dlhoročným viceguvernérom Národnej banky Slovemska), jeho nespochybniteµné 
charakterové dispozície a v neposlednom rade jeho jasný, nekompromisný pronárodný 
zástoj, dávajú záruku, ľe na kapitánsky mostík Matice sa dostal ten správny človek.    

 Je teraz na  nás zahraničných Slovákoch, aby sme si zobrali príklad z matičiarov a čo 
najskôr poslali Skalského a jeho lokajov tam, kam patrí ąkodná.  

 SZSZ súrne   potrebuje svojho Mariána Tkáča! 

 S H 

 Zastavme ich,bratia, 

nech sa tí podvodníci uľ konečne stratia! 

++++++++++++++++++++++++ 

Čaj v sáčkoch je odpad 

25.1.2011 
Čo skrýva čaj v sáčkoch: čaj alebo čajový prach? 
Čaj s sáčkoch. Sypaný čaj pomaly odchádza do minulosti, listový čaj pijú iba gurmáni. 
Spraviť si čaj zo sáčku  je rýchle, chutné a pohodlné. V podstate, sáčok – to je 
zdokonalené sitko na čaj. Sypaný čaj len naukladali do individuálnych balení a priviazali 
k ním špagátiky. Má to však jeden háčik. Vo vnútri sáčku totiž nie sú čajové listy, ale 
akýsi prášok.  Dajú sa tam nájsť aj svetlohnedé časti stopky čajového lista. Akýkoľvek, 
dokonca aj drobný sypaný čaj vyzerá celkom inak. 

Prach – práve ten často sypú do čajových sáčkov. Po spracovaní čajových listov zostáva  
drobný odpad. V Indii, Číne, tam, kde pestujú čaj, tento prach jednoducho zmietajú zo 
stolov a vyhadzujú na smetisko, alebo za pár drobných predávajú iným krajinám. 10-



kilogramové vrece čajového prachu stojí 10 dolárov alebo 300 rubľov. Z neho sa dá 
vyrobiť 200 štandardných balíčkov sáčkového čaju.  

To však vôbec neznamená, že všetok čaj v sáčkoch – to je iba prach. Niektorí výrobcovia 
plnia sáčky normálnym sypaným čajom, len veľmi drobným. Odlíšiť kvalitný sáčkový 
čaj od prachového sa dá nasledovne.  

Ak na dne balenia je čajový prach, to znamená, že sáčky najpravdepodobnejšie 
naplnili  odpadom čajovej výroby. Ak je krabička čistá, v sáčkoch je zrejme 
ozajstný čaj – nevysýpa sa totiž skrz sáčky. 

Sáčkový čaj sa vylúhuje rýchlejšie ako listový. Stačí na pár sekúnd dať sáčok do vriacej 
vody a voda sa okamžite sfarbí do hneda (ak ide o čierny čaj).  Ale to ešte nie sú všetky 
výdobytky pokroku. Ak dáte sáčok s čajom do pohára so  studenou vodou, tiež získa 
hnedastý nádych. Dôvodom sú farbivá. O tom, že čaj obsahuje farbivá, na etiketách 
nepíšu. Ale existuje jednoduchý spôsob ako to zistiť. 

Ak chcete overiť, či čaj, ktorý zvyčajne pijete, obsahuje farbivá, vylúhujte sáčok v 
studenej vode. Ak sa rýchlo sfarbí dohneda, čaj obsahuje farbivá. Pre každý prípad 
môžete spraviť ešte jeden test. Dajte do šálky s čajom kúsok citróna. Ak sa nápoj 
potom nestane svetlejším, znamená to, že obsahuje farbivá. 

Čaj s malinami, jahodami, broskyňami, mätou, bergamotom. Na krabičkách je nakreslené 
čerstvé ovocie a bylinky. Výrobca tvrdí, že tento čaj je nielen chutný, ale aj zdravý, sú v 
ňom predsa ozajstné kúsky ovocia, lístky mäty a bergamotu. Ale je to naozaj  tak? Ak 
rozpitvete sáčok s takýmto čajom, uvidíte tam čaj, kúsky ovocia a čohosi bieleho. Nie je 
to nič iné, ako aromatizátor, identický s prírodným. Má chemickú chuť, páli jazyk. 
Pijeme umelé dochucovadlá, len rozpustené vo vode. 

Chemické arómy sú silnejšie ako prírodné. Preto čaj s príchuťou lesných jahôd sa nám 
zdá chutnejší ako čaj s ozajstnými lesnými jahodami.  To sa hodí výrobcom – 
aromatizátory sú mnohonásobne lacnejšie ako jahody.  Ale sotva by si niekto z vás kúpil 
čaj, na krabičke ktorého by bolo napísané: „Prírodný čaj s citronelolom” alebo: „Ozajstný 
cejlónsky čaj s alfa iónom“. Výrobcovia to robia tak: pridávajú do čaju kúsky ovocia, ale 
iba desatiny percenta. Presne toľko, aby sa to dalo uviesť na etikete. A aby čaj aj voňal 
jahodami alebo pomarančom pridávajú aromatizátory. 

Pred kupovaním čaju si prečítajte jeho obsah na krabičke. Ak okrem prírodného 
ovocia tam sú uvedené aromatizátory, pravdepodobne žiadne ovocie tam prakticky 
nie je. 

Umelým aromatizátorom by sa mali vyhnúť alergici, deti a astmatici. 
Aromatizátory môžu vyvolať záchvat alergie dokonca aj u zdravého človeka. Preto 
pred kúpou ovocného čaju je treba si pozorne prečítať jeho zloženie. 



Listový čaj. To už nie je mačka vo vreci, vidíte lístky čaju, ktorý vylúhujete. V balíčku 
nie je prach, ale ozajstné čajové listy, veľké alebo malé. Nápoj je potom chutnejší a 
aromatickejší ako čaj zo sáčkov. Má to iba jeden háčik. Podľa údajov expertov, takmer 
20%  čaju, ktorý sa predáva na trhoch a obchodoch je po záruke. Zdalo by sa, čo je na 
tom zlé? Nie je to predsa pokazená ryba alebo skysnuté mlieko. Čajom, dokonca aj po 
záruke sa človek určite neotrávi, myslia si mnohí. A mýlia sa. Po čase sa v čaji vytvárajú 
alfatoxíny. Alfatoxíny – to sú jedovaté látky, ktoré vyrábajú plesňové huby, aspergillusy. 
Aspergillusy vyrastajú na zrnkách, semenách a  listoch  čaju, záručná doba ktorého 
uplynula.  

Vo veľkých dávkach spôsobujú nezvratné poškodenia pečene a smrť. 

Doba spotreby čaju je tri roky. Dátum výroby sa vždy uvádza na balení. Na prvý pohľad 
je všetko jednoduché: pozrieš sa na dátum a pripočítaš tri roky. Ale problém je v tom, že 
na balíčku je uvedený dátum balenia čaju. Teda nie čas jeho zberu na plantáži, ale čas, 
kedy bol nasypaný do krabice. Čaj môže ležať na sklade rok, dva, tri alebo dokonca aj 
päť. Potom ho zabalia do krabíc a poctivo píšu dátum, kedy bol zabalený, napríklad 31 
január 2011. Spoznať čaj po záruke však môžete aj sami. 

Vylúhujte čaj v kanvičke (čierny čaj). Ak sa o niekoľko minút na jeho povrchu sa 
objaví jemný filmovitý povlak, znamená, že je čerstvý. Ak tento povlak chýba, 
znamená to, že čaj bol pozbieraný pred viac ako dvomi rokmi. Ak nápoj má 
nahorkastý zápach a na dne kanvičky sa objavujú zrazeniny, čaj je po záruke, 
nepite ho. 

Balíky ozajstného čaju by mali byť zvrchu prikryté priesvitnou fóliou. Ak fólia 
chýba, znamená to, že máte pred sebou falzifikát. 

Pozorne si prečítajte informácie na balíku –  musí tam byť uvedený výrobca, jeho 
adresa a telefónne číslo, miesto, kde čaj vyrástol a miesto, kde bol zabalený. 

India, Cejlón a Čína – na týchto miestach sa pestuje 90%  čaju, ktorý pijeme. Mnohí 
si myslia, že najlepšie ja kupovať čaj, ktorý bol balený rovno na mieste. Ale práve 
do tejto pasce sa nechá chytiť dôverčivý kupujúci.  

Ak na balíčku čaju  je napísané Made in China alebo Made in Sri Lanka, znamená to, že 
pred vami je falzifikát. Na ozajstnom cejlónskom čaji musí  byť nápis Packed in Sri 
Lanka alebo obrázok leva s bodkami. Pravdaže, leva môžu nakresliť aj na falzifikáte, ale 
existuje spôsob ako ho odlíšiť. Spočítajte bodky na kožuchu leva. Ak je ich 17, znamená 
to, že čaj je naozaj z Cejlónu. Na čaji zabalenom v Číne je nápis  China National Import 
and Export Corporation Tea and local products. 

Ľadový čaj. Výrobcovia sa vás snažia presvedčiť, že pred vami je ozajstný čaj, iba 
chladený.  Prírodný nápoj, ktorý je oveľa užitočnejší ako kadejaké sladké malinovky s 
umelými farbivami  a  aromatizátormi. Teda ak si doma spravíte čaj, dáte doňho lyžičku 
cukru a plátok citróna, a potom ho ochladíte, získate rovnaký nápoj, aký vám ponúkajú 



vo fľaškách. Potom by to malo fungovať aj naopak – ak  ohrejte studený čaj vo  fľaške, 
získate normálny teplý čaj. Je to naozaj tak? 

Aby sme to overili, v jednom samovare sme vylúhovali obyčajný čierny čaj, kúpený v 
obchode, bolo tam pridaných niekoľko plátkov citrónu kvôli chuti a do druhého 
samovaru sme naliali ice-tea  z fľašiek a ohriali. Piť čaj budú dievčatá z tímu 
roztlieskavačiek.  

Dievčatá nevedia, že v jednom samovare je  ohriaty  ľadová čaj. Jednoducho sme ich 
poprosili, aby ochutnali nápoje a povedali, čo je v každom samovare. Všetky dievčatá si 
ihneď všimli, že v prvom samovare je teplý čaj. Pritom ani jedno dievča ani nenapadlo, 
že nápoj v tom druhom  má vôbec niečo spoločné s názvom „čaj“. Podľa ich mienky sa 
svojou chuťou viac podobal na čistiaci prostriedok. 

Prečo studený čaj v horúcom stave prestáva byť čajom? Ide o to, že čajom tento nápoj 
môžeme nazvať iba s  prižmúrenými  obidvomi očami: je to obyčajná sladká voda, do 
ktorej bolo pridané malé množstvo suchého čajového prášku. Podľa slov expertov, čau je 
v nápoji nie viac ako 1%. 
Pred tým, ako si kúpite studený čaj, prečítajte si jeho zloženie na etikete. Ak medzi 
zložkami nie je extrakt čaju alebo je uvedený ako posledný, znamená to, že  máte 
pred sebou jednoducho sladkú vodu s príchuťou čaju  – obsahuje farbivá, 
aromatizátory, konzervanty a veľa cukru. 

Zdroj: 1tv.ru 

++++++++++++++++++++++++ 
Po kalifornskej plazi sa prechadza chlapik zahlbeny do svojej modlitby.   
Zrazu zvola : "Pane, spln mi jedno prianie!"   
Nad hlavou sa mu zjavi mohutne temne mracno a zaburaca hlas bozi: "Kedze si sa cely 
zivot snazil byt priamy a cestny, splnim ti jedno zelanie."   
Chlapikhovori: "Postav most na Havaj, aby som sa tam mohol hocikedy dostat autom."   
Boh na to: "Tvoje prianie je velmi materialisticke! Len si predstav, s akými problemami 
sa taketo zelanie spaja: piliere az na dno Pacifiku,vsetok ten beton a ocel, co by to stalo! 
Dokazem tvoje zelanie splnit, ale tazko sa mi akceptuje tvoja orientacia na svetske veci. 
Skus este chvilu porozmyslat a vyslovit zelanie, ktore by pre mna bolo poctou!"   
Chlapik sa tuho zamyslel. Po dlhej chvili nakoniec vravi: "Pane, prial by som si rozumiet 
zenam. Chcem vediet, ako sa citia v hlbke svojho srdca, co maju na mysli, ked ma 
ignoruju, preco placu, co chcú povedat, ked hovoria "nie ".   
Boh: "A ... na tom moste chces mat dva alebo styri jazdne pruhy?"  

++++++++++++++++++++++++ 
                                                Z L A T Ý   R Y B Á R  
Urcite kazdy z vás uz pocul alebo cítal rozpravku o zlatej rybke a chudobnom 
rybárovi, ktorý bol na okraji biedy a nemal co jest ani on a ani jeho rodina.  
V zúfalstve odisiel k potoku a tam sa mu na hácik zrazu zachytila zlatá rybka, ktorá 
k nemu prehovorila a slubila mu, ze ak jej dá slobodu, splní mu akékolvek tri 
zelania.  



A ten úbohý a hladný rybár jej uveril a pustil ju na slobodu.  
To, co sa potom stalo, to uz kazdy z vás pozná z rozprávky o „Zlatej rybke”. 
Ja vám tu nebudem písat ani rozpravku a ani dajaku vymyslenu prihodu, ale vám 
chcem napísat’ pravdivu skutost o jednom naozaj zlatom rybárovi, ktorý zije tu 
medzi nami. Ten zlatý rybár sa volá Peter Domislovic z Kutiny.  
 
Peter Domislovic sa narodil a vyrastal v Antunovci nedaleko Pakracu. Antunovac je malá 
a tichá dedinka, akoby z rozprávky.   
A tak ako v kazdej rozoprávke, aj Petrov rodný dom sa nachádza na konci dedinky, len 
kúsok od lesa, po ktorom sa kedysi tulal urcite aj nás Peter, ked bol malý. 
Ked mal Peter iba 14 rokov, naskytla sa mu prílezitost íst studovat do Talianska, 
presnejsie do Ríma. Ale to zdaleka este nie je vsetko: Peter isiel studovat v jazyku, ktorý 
vobec nepoznal, pretoze Peter a jeho surodenci doma hovorili po chorvátsky a on sa 
dostal  na slovenské gymnazium tak, ako slepé kura k zrnu – ako sa tomu povie.  
Zaiste prvé dni a prvé týzdne boli aj pre neho tvrdé a tazké: nepoznal rec, neovládal 
jazyk, nepoznal prostredie, vsetko nové tváre ! Urcite by sa bol cez den dakomu aj 
vyzaloval, ale jeho maminka bola velmi daleko.  Vecer zasa nemal ho kto ani len pohladit 
po hlave. Ale nepresiel ani mesiac a Peter sa uz zaklimatizoval, ako sa tomu dnes 
moderne povie, a zacal tvorit prvé vety a robit prvé krociky v slovencine.  
Vo volnom case hraval volejbal, futbal, sach i ping-pong, ako aj ine spolocenske hry. 
Peter si tu rýchlo nasiel nových kamarátov, profesori boli k nemu velmi milí a priatelskí a 
tolerovali vsetky jeho recove a jazykove nedostatky, lebo si boli istí, ze sa vypracuje.   
A Peter úspesne ukoncil prvý skolský rok, potom druhý, tretí , stvrtý i maturitnú skúsku.   
Po matúre sa rozhodol, ze vstúpi do velkeho seminára a zacal navstevovat filozofickú 
fakultu v Ríme. Na konci skolskeho roka, tak ako aj po iné roky, odisiel na prázdniny do 
rodného Antunovca. Co osud nechel, pocas letných prázdnin tragicky zahynul Petrov brat 
aj s priatelkou. O pár dní na to si Petra, ktorý s touto tragickou udalostou nemal nic 
spolocneho, 
predvolala polícia a zobrali mu pas, aby sa uz viac nemohol vrátit do Ríma.  
Týmto pádom bol nás Peter nútený zostat’ doma a prerusit’ stúdia.  
Krátko na to bol predvolaný na vojencinu a po vojencine si hladal zamestnanie, aby nebol 
na t’archu svojim rodicom. Ked’ si Peter nasiel prácu, zacal rozmyslat aj o rodine a 
zoznámil sa s Anicou, ktorá sa aj s rodicmi prist’ahovala do jeho rodnej dedinky.  
Peter a Anica sa zobrali v roku 1977 a zili si stastne a v pokoji v mensom mestecku 
Kutina, kde si nasli aj zamestnanie a kde si vytvorili svoju rodinku.  
Po urcitej dobe sa im narodilo prvé dieta – syn, ktoreho pomenovali po jeho nestastne 
zahynulom bratovi Jozefovi. 
Vedla svojej prace a vo volnom case sa Peter sa zacal venovat rybárceniu. Za mestom sa 
rozpriesteral velký rybník, kde si nás Peter postupne vytypoval  miesto, na ktore zacal 
pravidelne chodievat. Peter zacal pozorne studovat terén a okolie a zacal sa ponarat do 
vody. 
Zistil, ze vlastne ryby maju tiez svoje vychodené chodnícky, kadial sa pohybuju a kam 
idu za potravou. A tak im potajne zacal na tie miesta nenápadne nosit potravu, potravu, 
ktorú si Peter pozorne doma prichystával a ktorá sa skladala z viacerych spécii, takze 
rybkam to naramne zacalo chutit’.   



Ked si ich nas Peter takto naucil, zacali na toto miesto pravidelne chodit aj velké ryby. 
Peter sa tesil, ze sa mu vydaril tento jeho tajny plan a ze si rybky prilakal na svoje miesto 
a na jeho chóvu(zradlo), ktorá  rybkam velmi chutila, lebo bola mimoriadne aromatická. 
Ked si ich Peter  takto naucil, pomaly sa pustil na exklusivny a profesionálny lov vekych 
jedincov ( rýb ) a specializoval sa prevazne na kapre. 
Kapre ho odjakziva fascinovali a tu sa mu zacali naplnat’ jeho sny a jeho túzby. Peter 
vedel presediet a stravit pri vode celé dni a cakat na vhodnu chvílu. Tiché a zelene okolie 
a niekolko km 2 velikanska plocha rybníka v nom regenerovali ducha i telo.  
Peter si zadovazil kvalitne rybárske náradie a trpezlivo cakal az prisiel den, ked sa mu 
doslova na  hacik zacali chytat tie najväcsie kapre zijúce v tomto velikánskom rybniku.   
Boli to také úlovky, ze sa o ne zacali zaujímat novinári a zverejnovat to na mnohych 
odbornych strankach doma i v zahranici. 
Peter vsak urobil jeden slub, ktory dodrzal az do dnes: ze kazdú ulovenu rybu pusti 
naspät do vody, ze jej daruje zivot. A tak – ako v tej rozpravke o Zlatom rybárovi – aj 
násmu Petrovi sa tieto rybky zacali vd’acit’ tým, ze mu zacali splnat také sny, o ktorych 
nesníval ani on sam; Peter zacal chodit na národne preteky chytania kaprov a stal sa 
viacnásobnym národnym majstrom a nositelom zlatych medailí. Rybkám to ale ani 
zdaleka este nestacilo a ich Peter-rybár sa stal europskym majstrom a nakoniec aj 
svetovym majstrom v chytani kaprov. 
Takto sa nás Peter rybár dostal na medzinarodne preteky, kam opreteky sa hrnuli tie 
najväcsie kapre práve na jeho háciky, aby ho preslavili a odmenili za to, ze sa tak pekne o 
nich staral, ze sa k nim tak pozorne spraval, ze ich choval tymi najchutnejsimi jedlami a 
ze im zakazdym daroval slobodu. 
Tieto rybky zasa darovali Petrovi zadost’ucinenie  a slavu na viacerych národnych a 
medzinarodnych podujatiach, kde Petra odmenili zlatymi medailami ako 
najuspesnejsieho rybara svojej doby. 
Takto sa konci nie rozprávka, ale skutocná prihoda o Petrovi Domislovicovi z 
Antunovca pri Pakraci, ktorý uz dlhodobo zije v Kutine a kazdy den chodi navstivit, 
nachovat a pozdravit svoje zlaté rybky do kutinskych rybníkov. 
Michal Kana   

++++++++++++++++++++++++ 
V lekárni (spomienky slovenského plejboja) 

Mal som 16 rokov keď som prvý raz šiel si kúpiť kondóm do lekárne. Za pultom bola 
krásna lekárnička a hneď videla, že sa v týchto veciach nevyznám. Podala mi balíček a 
opýtala sa, či viem ako sa to používa. 
Úprimne som jej odpovedal: "Nie som si istý, toto bude po prvý raz." 
Zručne otvorila balíček a nasadila si jeden kondóm na palec na ruke. Upozornila ma, že si 
mám vždy overiť, že je napnutý a pevne sedí. 
Prikývol som, áno chápem ale stále som bol veľmi zmätený. Poobzerala sa po obchode či 
je prázdny, áno bol. 
"Moment." Povedala a šla zamknúť vchod do lekárne. Viedla ma za ruku dozadu, kde si 
vyzliekla blúzku a odopla podprsenku. 
"Vzrušuje ťa to?" Opýtala sa ma. Bol som tak osprostený, že som len rýchlo prikyvoval 
hlavou a usmieval sa. Oznámila mi, že je čas nasadiť 
si kondóm. Natiahol som ho pevne ako povedala aby dokonale sedel. Ona zatiaľ zhodila 



sukňu, spustila nohavičky a ľahla si chrbtom na stôl. "Poďme na to" 
povedala "Nemáme veľa času." 
Tak som pristúpil k stolu a začal. Bolo to tak úžasné, že som sa nedokázal udržať a 
BUUUM. Skončil som asi po 15 sekúndách, ak nie skôr. 
Pozrela sa na mňa zamračene a opýtala sa: "Nasadil si si ten kondóm?" 
"Samozrejme." Odpovedal som jej a ako dôkaz som jej ukázal palec. 

 ++++++++++++++++++++++++ 
Recept na párky – „mnam“, utekajte si kúpit 

Tento recept sme ziskali od nemenovaneho pracovnika jednej rakuskej 
firmy, 

 ktora vyraba udeniny na objednavku a podla cenovych poziadaviek super 
a hyper 

 marketov - vratane hypermarketov na Slovensku. 
Obycajne parky - recept na 100 kg parkov: 

15 kg kostna mucka 
15 kg sadlo 

 26 kg kuracia emulzia 
 10 kg A-gel (chemikalia) 

 6 kg skrob 
 22 kg lad (struhany na spojenie zmesi. pozdejsie zvodnatie) 

 2 kg sol 
2 kg soja 

 1 kg emulgator E621 (Glutaman sodny) 
 1 kg korenie a farby 

 Vysledny produkt: 100 kg ruzovuckych parkov. Ak by ste v recepte marne 
 hladali mäso - nepomylili ste sa, v skutocnosti tam ziadne mäso nie 

je. 
 Dobru chut vam zelaju rakusky udenari. 

 PS: 
 Pre vasu informaciu v psich konzervach je presne to iste, staci 

osolit, hodit na panvicu a chuti to preste tak isto. Ale po jedeni 
psich konzerv budete mat navyse hladku a hebku srst, pretoze na rozdiel 

od parkov psie zradlo obsahuje   vitaminy a mineraly. 

++++++++++++++++++++++++ 
Stojí starček pred Úradom vlády SR a v ruke drží transparent na ktorom je 
> napísané: 
>   
>  
> ĎakujemVladimírovi Mečiarovi, Mikulášovi Dzurindovi, Róbertovi Ficovi, 
> Ivete Radičovej a ich ľuďom za krásne detstvo. 
>  
> Vylezie von hovorca vlády a hovorí: 
>  
> "Deduško, to sa pletiete, keď vy ste boli dieťa, tak oni ešte neboli na 
> svete." 
> "No, práve preto som mal také krásne detstvo." 

++++++++++++++++++++++++ 
Stretnú sa v mori tri žraloky, a všetky vyzerajú veľmi biedne... 
>  
> Prvý hovorí: kamaráti, to mi ani neuveríte, ako mne bolo zle. 



> Zožral som ruského vojenského veterána a tri dni som nemohol nič jest, tak 
> mi bolo ťažko na žalúdku od tých vyznamenaní, ktorými bol ovešaný. 
>  
> Druhý: to je nič... Ja som natrafil na francúzskeho a ten bol taký 
> navoňaný, že som potom týždeň na jedlo ani nepomyslel... 
>  
> A tretí na to: A ja som zas dostal taký úpal... 
> Prvý a druhý (takmer jednohlasne): Úpal??? To ako??? 
> Tretí: No, zožral som slovenského poslanca Vinca Lukáča a ten vám bol 
> totálne dutý; či som chcel alebo nechcel, dva týždne som sa vznášal na 
> hladine ako bója! 

++++++++++++++++++++++++ 
Dnes ráno som bol v obchode. Bol som tam 5 minút. 
Keď som vyšiel von, pri aute už stála policajtka a práve 
vypisovala blokovú pokutu. Tak som k nej podišiel a vravím:,,Ale no 
tak, zlatko, 
to človeku nemôžte dopriať ani malú prestávku?!" Ignorovala ma a tak 
som jej vynadal do jebnutých fízlov. 
Pozrela sa na mňa a začala vypisovať ďalšiu pokutu za ojazdené 
pneumatiky. 
Tak som ju nazval tupou štetkou. A ona začala vypisovať tretí blok. 
 
Tak to išlo ďalších dvadsať minút, nadával som jej do kuriev, 
p...č a taaak.. 
Čím viac som jej nadával, tým viac pokút napísala... 
 
Mne to bolo ale jedno...Ja som bol peši... 

++++++++++++++++++++++++ 
An article by Kim Peart in the Tasmanian Times and is open for comments: 
http://tasmaniantimes.com/index.php?/weblog/article/will-west-papuans-now-get-to-vote-
on-their-freedom/ 
Will West Papuans now get to vote on their Freedom? 
youtube=http://www.youtube.com/watch?v=VD0eFA4scTo 

VIDEO: More Indonesian brutality against Civilians in Kapeso, 2009 

1)   
PNG soldiers storm home of suspended West Sepik Police Commander
2) Papua New Guinea: West Papuan refugees terrorised 

3) West Papua: Thousands march for independence  
 
1)   
PNG soldiers storm home of suspended West Sepik Police Commander
 
RNZI Posted at 05:06 on 07 February, 2011 UTC  
Papua New Guinea soldiers allegedly stormed the home of West Sepik’s suspended 
provincial police commander Chief Inspector Sakawar Kasieng and threatened his 
family yesterday. 



The newspaper, The National, reports that the ten soldiers were taking part in a 
border security crackdown called Operation Sunset Merona in and around the 
provincial capital Vanimo. 
The operation has been underway for three weeks with more than 100 people 
arrested and detained for alleged illegal movement across the border from 
Indonesia.  
Mr Kasieng says that the soldiers pointed guns at his family, ordering them all to 
stay indoors without any explanation. 
He has been told by police from Port Moresby that he is charged with treason, and 
is due to be questioned at the police command centre in Vanimo today. 
Mr Kasieng was reportedly suspended last month after refusing to allow policemen 
on Operation Sunset Merona entry into his local police station headquarters after 
one of his men was allegedly beaten up by a group of visiting task force officers.  

++++++++++++++++++++++++ 
 


